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Beste IPA-leden en IPA-vrienden,

Toch staat het einde van het jaar alweer voor de deur en is 2022 bijna vervlogen. Een 
jaar waarin veel gebeurd is met hoogte- en met dieptepunten. De maand december zegt 
langzaam vaarwel en het nieuwe jaar komt nu snel. Op alle fronten is het druk en we 
bereiden ons voor op de komende feestdagen en jaarwisseling. Het jaar 2023 staat al 
reeds voor de deur, een nieuw jaar met nieuwe dromen.

Nederlandse aanpak en maatregelen tegen het coronavirus.
Nederland is open. We zijn beter tegen het virus beschermd door vaccinaties, booster- en 
herhaalprikken en de opgebouwde immuniteit. Maar het virus is er nog steeds. Daarom 
moeten we blijven opletten en elkaar helpen zodat we elkaar niet besmetten. Met elkaar 
de samenleving zo open mogelijk houden is het uitgangspunt van de langetermijnaanpak 
corona. Om het virus in toom te houden heeft iedereen - overheid, bedrijven, instellingen 
en de inwoners van Nederland - een verantwoordelijkheid. De basisadviezen tegen 
corona zijn belangrijk om jezelf en anderen te beschermen, te weten
• Heeft u klachten? Blijf thuis en doe een zelftest;
• Heeft u corona? Ga in isolatie:
• Haal uw (herhaal)prik tegen corona. Ook als u verder helemaal gezond bent.

Gelukkig hebben we in 2023 weer activiteiten en evenementen kunnen plannen. Voor 
nadere informatie zie de agenda in onze Melder.   
• Onze District Ledenvergadering (DLV) staat gepland op dinsdag 25 april 2023 
 in ons clubgebouw te Velp;
• De Algemene Ledenvergadering  (ALV) 2023 staat gepland op   
 vrijdag 26 mei 2023.

Tenslotte hoop ik U (onder voorbehoud) te ontmoeten op onze nieuwjaarsreceptie en 
tevens huldiging van onze jubilarissen op 8 januari 2023 of tijdens een van onze andere 
activiteiten in 2023.

Ik wil U namens het bestuur en ondersteuners van het IPA-district Arnhem en Omstreken 
fijne kerstdagen en een voorspoedig en gezond nieuwjaar toewensen. We wensen jullie 
het allerbeste voor 2023 en dat het een jaar wordt van veel plezier, maar ook een jaar 
van verdraagzaamheid en vrede!

Tot die tijd wens ik U veel leesplezier, blijf goed op elkaar letten
en zorg goed voor elkaar.

Voorwoord

Arno Jansen 
Voorzitter

IPA district Arnhem en Omstreken
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Op 20 november 2022 hebben we genoten van een 
mooie lezing betreffende de werkzaamheden van de 
Forensische Opsporing, gegeven door Wim Gijgink. 
In de volgende Melder volgt een verslag hiervan.

Op 17 december 2022, rond de tijd dat u deze Melder 
ontvangt, hebben enkele leden deelgenomen aan 
de door Midland Tours georganiseerde reis naar de 
Kerstmarkt in Düsseldorf. Een verslag hiervan komt 
in de volgende Melder.

Kaarten en Rummikub
De kaart- en rummikubavonden worden in het 
voorjaar van 2023 gehouden op:

31 januari, 21 februari, 14 maart, 4 april en 2 mei.
Deze avonden worden gehouden op de dinsdagavond 
vanaf 19.30 uur (zaal open om 19.00 uur) in het 
clubgebouw van SIOS te Velp, Rietganssingel 117, 
6883 DR.

Opgave voor deelname aan het kaarten of rummikub 
graag via evenementencoördinator Marjo Koehorst 
per mail: marjokoehorst@hotmail.com of telefonisch 
op 06-45625930.

Redactie
De foto op de cover van deze editie is genomen op 
17 september 2022 tijdens de herdenkingen rondom 
de paradroppingen op en rondom de Ginkelse Heide. 
In Renkum werd een kampement opgebouwd door 
reenactors van WO II. De stand van de Stichting Re-
enactment Dienstplichtig Marechaussees.

De redactie is dringend op zoek naar een fotograaf 
om de redactie te komen ondersteunen. Het 
maken van foto’s tijdens de door IPA Arnhem e.o. 
georganiseerde evenementen is daarbij van belang. 
Heeft u interesse hierin, is fotografie uw hobby en 
zouden we dit kunnen combineren, dan horen we 
graag van u via de mail: red-arnhem@ipa-nederland.
nl of bel met Bert op 06-15436668.

Gelukkig zijn er weer evenementen geweest waarvan 
we verslag konden doen. U leest het in deze editie. 
Heeft u zelf verhalen, schroom dan niet die eens te 
delen met de redactie. Onze duim is niet altijd groot 
genoeg om iets te verzinnen, dus denk met ons mee. 
Wilt u zelf niet schrijven, dan praten we wel en doet 
de redactie het schrijfwerk. Altijd leuk om iets van 
uzelf terug te lezen, maar voor anderen is het nog 
leuker om iets over u te lezen!

Veel leesplezier!

Agenda - Activiteiten

Zondag 8 januari 2023
Nieuwjaarsreceptie met huldiging jubilarissen en 
maaltijd
- 15.00 - 17.00 uur – Receptie
- 17.00 – 19.00 uur – Chinees/Indische maaltijd
- nadere informatie verderop in deze Melder

Zaterdag 11 februari 2023
Oostelijk Kampioenschap Jeu de Boules in Zevenaar 
met aansluitend een stamppottenbuffet.
- vanaf 14.00 uur
- aansluitend stampottenbuffet
- nadere informatie verderop in deze Melder

Zondag 2 april 2023
Stadswandeling in Arnhem
- vanaf 14.00 uur
- nadere informatie in de Melder van maart 2023

2023

Hij is weer gesignaleerd in het land, maar waar? Zijn 
de cadeautjes nu zo duur dat Sint al moet bijklussen 
als vrijwilliger in opsporingsland?

Zondag 4 juni t/m dinsdag 13 juni 2023
Busreis naar Ierland
- nadere informatie verderop in deze Melder
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Vergaderplanning 2023 ALV en DLV
Algemene ledenvergadering staat gepland voor 
vrijdag 26 mei 2023. 

De DLV (District Leden Vergadering) zal gehouden 
worden op dinsdag 25 april 2023 in ons clubhuis van 
SIOS ’61 in Velp. In de Melder van maart 2023 zal 
nadere informatie hierover volgen.

IPA International Schloss Gimborn
Het IPA studiecentrum heeft het jaarprogramma 
voor 2023 bekendgemaakt. Gedurende het gehele 
jaar zijn er diverse interessante informatie- en 
opleidingsonderwerpen te bezoeken. Het programma 
en nadere informatie is te verkrijgen bij de contact-
secretaris en staat tevens vermeld op de website, 
www.ipa-nederland.nl en www.ibz-gimborn.de. 
Aanmelden via je district bij IPA-Nederland.

Nieuwe leden
Tot op heden mochten we dit jaar al tien nieuwe 
IPA-leden welkom heten. Alle nieuwe leden hebben 
van de voorzitter een persoonlijke brief per e-mail 
ontvangen met een welkomstwoord en informatie 
over het reilen en zeilen van het District Arnhem e.o. 
van de IPA. De volgende leden mochten we welkom 
heten:

Martin van Gemert uit Bemmel, Marcel van Triest 
uit Arnhem, Ard Meijer uit Wijchen, Kees de Witte 
uit Elst (Gld), Maarten Christiaanse uit Velp, Justin 
Rozenboom uit Gendt, Richard Tooi uit Belt-
Schutsloot, Patricia Gans uit Doesburg, Mariska 
Groenevelt uit Wijchen en Frank van Rossum uit Ede.
Allen van harte welkom bij de IPA Arnhem e.o.

Nieuw bestuurslid
Op de oproep voor nieuwe bestuursleden hebben 
we een positieve reactie mogen ontvangen van ons 
nieuwe lid Patricia Gans. Naast haar lidmaatschap 
van een nieuwe vereniging, heeft ze ook positief 
gereageerd om een bijdrage te willen leveren aan de 
organisatie binnen onze vereniging. 

Even voorstellen:
Sommigen kennen mij nog wel uit het Arnhemse. Ik 
ben Patricia Gans, 56 jaar oud. Ik woon samen met 
mijn man en twee katten in Doesburg. Samen hebben 
wij twee volwassen kinderen van 25 en 27 jaar oud. 
In 1984 ben ik naar de politieschool in Lochem 
gegaan. In 1986 ben ik begonnen bij de toenmalige 
gemeentepolitie Arnhem.  Nu ben ik alweer enige tijd 
werkzaam als senior bij het Real Time Intelligence 
Center (RTIC) in Apeldoorn. Ik hou van reizen, koken, 
tuinieren en klussen en kan ook heerlijk genieten 
van niets doen. Ik ben nieuwsgierig naar de IPA en 
ben daarom lid geworden. Ik wil graag ervaren of 
bestuurslid wat voor mij is, bijvoorbeeld om te helpen 
in een commissie die activiteiten organiseert, dat zie 
ik wel zitten. Ik heb me daarom aangemeld bij het 
bestuur en de uitnodiging om deel te nemen aan de 
bestuursvergaderingen heb ik ontvangen.

Patricia Gans

Overlijdensberichten
Ons bereikte het trieste bericht dat ons lid Aleida 
Henzen-Schoot, IPA-lid sinds 01-05-1963 op 30 
augustus 2022 te Arnhem op 88-jarige leeftijd is 
overleden.

Ook een bericht van overlijden ontvingen wij van 
Chris van Hoegee, de man van ons lid Hermien van 
Dijk. We kenden Chris van deelname aan onze reizen 
en andere evenementen.

Het bestuur wenst beide families veel sterkte bij het 
verwerken van het verlies van hun dierbare.

Bestuurszaken
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Bowlen bij de Griethse poort

Het was zaterdag 14 oktober prachtig weer om 
binnen een activiteit te houden. In dit landje weet je 
toch nooit echt zeker wat de weersvoorspellingen 
zullen zijn. Dus had een leuke groep IPA-leden 
zich bij Marjo aangemeld om te gaan bowlen bij de 
Griethsepoort in Zevenaar. Het was de organisatie 
van deze middag even ontgaan dat de weekmarkt 
van Zevenaar van het centrum tijdelijk verplaatst was 
naar het parkeerterrein bij de Griethsepoort. Dus 
waren de beschikbare parkeerplaatsen gering en 
moest er een ander plekje gezocht worden. De grote 
druk op de wegen rondom Arnhem zorgde ook nog 
voor enige vertraging, maar uiteindelijk was iedereen 
toch op tijd voor het spel. 

De baanindeling op de drie ons toegewezen banen 
werd gemaakt, de namen ingevoerd in de digitale 
systemen en daar konden we “los”. Nadat was 
aangegeven in welke richting we moesten “gooien” 
konden de eerste spelers aantreden. Het was even 
zoeken naar de juiste bowlingbal met de geschikte 
openingen voor duim, middelvinger en ringvinger. 
Ook het gewicht van de ballen was verschillend. 
Gelukkig waren de banen voorzien van zeer degelijk 
hout, want de eerste ballen kwamen nogal hard 
met de vloer in aanraking. Dat de toplaag ook nog 
voorzien was van olie bleek nog aan het eind van het 
geheel toen het lopen op de baan een pijnlijke val op 
de baan tot gevolg had. 

Maar eerst werd volop gestreden. Soms met 
een beetje hulp om het in de “gutter” (= de goot 
aan weerszijden van de baan) terechtkomen te 
voorkomen werd dan een hekje opgezet langs 
de baan. Alles volautomatisch al naar gelang de 
persoonlijke voorkeur. Aan het eind van de baan 
staan dan de tien kegels, of zoals ze in deze sport 
worden genoemd, de pins. Gooi je ze in een keer 
omver, wat uiteindelijk de grote uitdaging is, dan krijg 
je tien punten en de punten van je volgende twee 

worpen. Gooi je alle pins omver bij je tweede worp, 
dan verdien je een “Spare” (of volgens enkelen een 
sparerib). Je hebt dan tien punten voor de worp en 
krijgt daarbij opgeteld de punten van je eerstvolgende 
worp. Het lijkt ingewikkeld, maar ook hier wordt alles 
keurig netjes bijgehouden door de computer. 

Deze houdt nog meer bij, snelheid van de bal 
waarmee je gooit, je gemiddelden van omgeworpen 
pins en nog veel meer. Dan draaide er ook een 
filmpje van een “professional” zo te zien, want het 
leek heel erg makkelijk om alle pins in één keer om te 
gooien, maar voor ons was dat toch best lastig. Een 
enkele keer lukte het de hele boel in één keer om 
te gooien. Strike! Het moeilijkst was als er links en 
rechts nog een pin overeind stond. Je moest dan een 
keus maken welke gooi ik om. Toch wel een kunst om 
er dan precies tussendoor te gooien!  

Na tien worpen was de game gespeeld en werd het 
totaal opgeteld. Gerard deed het heel goed in deze 
game. Theo probeerde nog een keer hoe het zou gaan 
als je de andere kant opgooit en Klaaske presteerde, 
wel met de hekjes omhoog, uitzonderlijk goed. De 
ene strike na de andere. De tweede game werd direct 
weer ingezet en de teams bleven in dezelfde indeling 
spelen. Er waren tussendoor gezellige gesprekken 
en natuurlijk was er ook een drankje en een lekker 
hapje. Die kleine pauzes waren ook wel nodig, want 
het is toch nog een intensief gebeuren en zodoende 
konden de voetjes en de handjes even rusten. De 
computer gaf het zelfs aan dat je het beste even 
kon pauzeren, omdat de resultaten van de worpen 
even achter bleven bij de verwachtingen (van de 
computer!). 

Toen was het plotseling over. Het was 16.00 uur en 
onze tijd zat erop. De lichten op de baan gingen uit 
en de ballen gingen in het rek. De schrik sloeg even 
toe toen een deelnemer uitgleed op de gladde baan, 
maar het ging gelukkig goed na een drankje en een 
“coolpack” op de enkel. Achteraf bleek er toch meer 
schade, een gebroken enkel! We hebben met z’n 
allen toch genoten van een actieve middag. Ook de 
twee supporters genoten van het spel, het drankje 
en het hapje. Al met al een geslaagde middag. Toen 
we buiten kwamen en het regende, wisten we zeker 
dat we een goede keus hadden gemaakt om deze 
middag een binnenactiviteit te houden.  

Loes
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Op zondag 8 januari 2023 gaan we samen het 
nieuwe jaar begroeten met een gezellig samenzijn. 
We hebben dit zeker een hele tijd moeten ontberen, 
dus het bestuur hoopt op een mooie opkomst. Onder 
het genot van thee, koffie of een drankje kunnen we 
dan toasten op een nieuw jaar waarin gezondheid 
voor iedereen de wens is, maar dat dit niet zo gewoon 
is heeft de afgelopen periode wel bewezen. We 
spreken de wens uit dat die vervelende tijd niet weer 
komt en kijken positief gestemd vooruit. We hopen 
dat dus met velen van u te doen in het clubhuis van 
SIOS ‘61, Rietganssingel 117 in Velp.

Op de receptie zullen tevens de jubilarissen van het 
afgelopen jaar worden gehuldigd. 

Voor de receptie hoeft u zich niet per se op te geven, 
maar het is voor de catering wel fijn om te weten 
hoeveel mensen er ongeveer komen. De receptie 
begint om 15.00 uur. De zaal is open vanaf 14.30 uur.
Aansluitend aan de receptie wordt er weer een maaltijd 
verzorgd. Ditmaal een Chinees / Indisch buffet. Het 
menu bestaat uit: mini loempia’s, cassava kroepoek, 
foe yong hai, zoetzure saus, pisang goreng, sate, 
babi pangang, tjap tjoi, kipfilet met sojabonensaus, 
kipgehakt in wantan deeg, tjap tjoi met runderhaas, 
daging roedjak (rundvlees), gon bao kai, atjar, nasi 
en bami. 

De ruimte in het gebouw van SIOS is redelijk beperkt en 
daarom kunnen er maximaal 45 personen deelnemen 
aan de maaltijd. Voor deelname aan de maaltijd moet 
u zich aanmelden bij de evenementencoördinator 
Marjo Koehorst per mail: marjokoehorst@hotmail.
com of telefonisch: 06-45625930. Hier geldt dus VOL 
= VOL. De aanmeldingstermijn voor de maaltijd sluit 
op 31 december 2022.

De kosten voor deelname aan het Chinees / 
Indisch buffet bedragen 16 euro per persoon. 
De betaling voor deelname graag overmaken op 
NL23RABO0143770810 t.n.v. IPA Nederland, onder 
vermelding van: Nieuwjaarsreceptie 2023 Arnhem. 
Het bestuur

Nieuwjaarsreceptie





IPA Arnhem | 13

In het jaar 2020 stond in de planning dat IPA Arnhem e.o. in het kader van het 60-jarig jubileum een busreis 
naar Ierland zou maken. In het verlengde van meerdere reizen die door IPA Arnhem e.o. naar het buitenland 
zijn gemaakt met busonderneming Midland Tours was aan hen verzocht een dergelijke reis voor te bereiden. 
Er lag inderdaad een mooi voorstel voor een 10-daagse bustour door het zuidelijk gedeelte van Ierland. Door 
corona kon deze reis niet plaatsvinden in 2020. Het bestuur heeft daarop besloten deze busreis uit te stellen 
en 2025 was een richtjaar om deze reis te maken. 

Door onze contacten met Midland Tours bleek dat zij in 2023 een reis organiseren op basis van de reis 
die voor IPA Arnhem e.o. was bedacht. Omdat 2025 nog ver weg is, heeft het bestuur besloten om de 
mogelijkheid om in 2023 deel te nemen aan deze reis aan u kenbaar te maken. De organisatie is in handen 
van Midland Tours en voor IPA Arnhem e.o. zijn voor deze reis een beperkt aantal plaatsen beschikbaar.

10-daagse busreis naar Ierland van 4 juni t/m 13 juni 2023

De reis zal per touringcar gaan vanaf een nader te bepalen opstapplek in Nederland. Via een oversteek per 
veerboot van Calais naar Dover en vanuit Zuid-Engeland naar Ierland volgt een rondreis langs verschillende 
hotels in Zuid-Ierland. Door het midden van Ierland wordt gereisd naar Dublin. Per veerboot terug naar 
Engeland en met de nachtboot naar Nederland. Aankomst in de ochtend van 13 juni. De prijs per persoon 
komt op ongeveer € 1279,-. De exacte prijs is afhankelijk van de tarieven van de veerboten en wordt nog 
nader bepaald.

Nadere informatie of (voorlopige) aanmelding bij Fred Holtes per mail op fredholtes@gmail.com.

Ierlandreis
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World Police and Fire Games
Aan dit 2-jaarlijkse 
evenement, dit 
jaar gehouden in 
Rotterdam, werd door 
ons IPA-lid Henk van 
de Belt deelgenomen. 
Nog net voordat hij 
weer op de fiets zou 
stappen om met zijn 
zoon een eindje te 
gaan fietsen hadden 
we afgesproken om 
eens bij te kletsen 
over zijn deelname 
aan deze World Police 
and Fire Games, 
maar ook aan zijn 
vele deelnames aan 
eerdere edities. 

Het evenement in Rotterdam, gehouden van 22 t/m 
31 juli 2022, had een deelnemersveld van  10.000 
sporters uit 70 landen die 63 sporten beoefenden. 
Een evenement met de Olympische gedachte, dat 
deelnemen belangrijker is dan winnen, want er zijn 
geen limieten en/of kwalificatie-eisen. Maar dat 
winnen zit Henk wel in het bloed. Gaan tot het uiterste 
en daarvoor beloond worden met mooie medailles. 
Inmiddels heeft hij een paar handen vol Nederlandse, 
maar ook vele medailles van de Europese 
tegenhanger, de Europese Police and Fire Games. 
De mooiste zijn toch wel van de WPFG, prachtige 
gouden, waarvan hij er deze editie vijf won. Henk 
werd wereldkampioen kwarttriathlon (zwemmen, 
lopen, fietsen) in de leeftijdscategorie 65+. Ook bij 
het wielrennen is hij de beste op de onderdelen: 
tijdrit, wegwedstrijd, criterium en sprint. Soms tot 
wanhoop van zijn concurrenten uit Litouwen, Spanje, 
België en Engeland. Met name de Litouwer bezwoer 
Henk op het laatste onderdeel dat hij die echt zou 
gaan winnen. Het kostte Henk extra inzet, maar lukte 
toch om de Litouwer voor de 5e maal te verslaan!
Die geestdrift heeft Henk al van jongs af aan. In 
de jeugdjaren begonnen met voetballen was hij 
een snelle linksbuiten. In 1979 kwam hij na de 
Politieopleidingsschool De Cloese en enkele jaartjes 
in Kampen bij de gemeentepolitie Arnhem, waar 
ook Joke al werkzaam was. Direct werd hij ingelijfd 
in het politievoetbalelftal. (door good old Gerrit van 
de Pol en Henny Gerritsen, werd hij als een van de  
jongste spelers steevast “Piem” genoemd). Toen hij 
een been brak in een voetbalwedstrijd, schafte hij 
zich een racefiets aan om te revalideren. Sinds die 
tijd is de fiets eigenlijk zijn favoriet. In 1983 kwam 

naast Jan Kuijn, Jan van Kippersluis als sportdocent 
bij de gemeentepolitie Arnhem. Ja, in die tijd was 
de sportinstructie nog een wezenlijk onderdeel van 
de politieorganisatie met een eigen sportzaal in het 
politiebureau aan de Beekstraat in Arnhem. Jan van 
Kippersluis introduceerde de triathlonsport binnen de 
politie en al snel was Henk hier ook aan verknocht. 
Al snel werd deelgenomen, samen met de leden 
van de GBO (Groep Bijzondere Opdrachten van 
de gemeentepolitie Arnhem) aan de halve triathlon 
in Almere. Hierna breidde zich de interesse voor 
deze sport steeds verder uit. Halve werden hele 
triathlons op verschillende plekken op de wereld. 
De IRONMAN World Championship in Kailua-Kona 
op Hawaï is nog steeds bij Henk een droom om 
aan deel te nemen. Het is alleen lastig naartoe te 
rijden met de camper, want dat is toch het leuke van 
gepensioneerd zijn en je tijd zelf in te kunnen delen. 
Henk is in de gelukkige omstandigheid dat zijn vrouw 
Joke ook sportief is ingesteld en graag hardloopt en 
wandelt, waardoor de uitstapjes naar wedstrijden 
samen worden ondernomen en zoals gezegd het 
liefst met de camper. 
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Zo ook naar Rotterdam voor de WPFG. De 
voorbereiding voor deelname neemt Henk uiterst 
serieus. Voldoende trainen, ruim op tijd aanwezig op 
de locaties om de parcoursen te kunnen verkennen 
en weten waar plekken zijn om met de camper te 
kunnen verblijven. Deze voorverkenningen zijn bij 
de races echt een groot voordeel. Dit keer voor hem 
dus een groot voordeel als het in je eigen land wordt 
georganiseerd! De onderdelen in Rotterdam waren 
verspreid over meerdere locaties en zo verkasten 
Henk en Joke elke twee dagen naar een andere 
stek om daar dan te kunnen deelnemen aan de 
genoemde onderdelen. De voorbereiding van deze 
editie van de WPFG werden in maart van dit jaar, 
vier maanden voor aanvang van de WPFG, wreed 
verstoord door een ernstig fietsongeval. Henk werd 
van zijn fiets gereden. Deelname aan de WPFG was 
hierdoor erg onzeker. Herstel heeft tijd nodig, maar 
Henk heeft zijn herstel ondersteund en versneld met 
zoveel mogelijk gedoseerde beweging, bewegen wat 
mogelijk was. De hometrainer werd volop gebruikt, 
zodat zijn gebroken nekwervel, sleutelbeen en 
gebroken ribben werden ontlast. Als je fit bent, kan 
een herstel supersnel gaan. Zo ook bij Henk getuige 
het resultaat. 

Zijn prestaties bij deze WPFG zijn geen uitschieter of 
toevalstreffer. Toen de WPFG voor het eerst in Europa 
werden georganiseerd greep Henk zijn kans. In 1999 
durfde Stockholm (Zweden) het aan de organisatie 
op zich te nemen. Daarna volgde Barcelona in 2003 
en Belfast in 2013. Ondanks een meniscusoperatie 
won hij daar goud op de klimtijdrit-wielrennen. In 
2017 waagde Henk de oversteek naar de U.S.A., 
waar de spelen in Los Angeles waren. Daar won 
hij de kwarttriathlon en bij het wielrennen de tijdrit, 
wegwedstrijd en sprint. De blik is ook weer vooruit 
gericht. In 2023 zijn de WPFG in Canada in de staat 
Winnipeg. Laat Joke nou familie hebben in Canada 
die echt eens een keer bezocht moeten worden. Och 
en als je er dan toch bent… kun je net zo goed even 
deelnemen aan de WPFG!

Het sporten en bewegen is voor Henk uitgegroeid tot 
een levensstijl. Het voetballen heeft plaatsgemaakt 
voor vele andere sporten, waarvan het hardlopen, 
wielrennen, zwemmen en marathonschaatsen de 
hoofdmoot vormen. “Sporten is mijn hobby, die ik met 
veel plezier doe. Niet bewegen is een straf voor mij”, 
aldus de woorden van Henk.

Bert Veldink
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Nazomer kampeerweekend IPA Nijmegen e.o. 2022
En dan is het zo maar weer eind september en is het tijd 
voor het IPA Kampeerweekend 2022. Het inmiddels 
bekende door IPA Nijmegen e.o. georganiseerde 
nazomer kampeerweekend voor IPA-leden. Dit jaar 
werd het weekend voor de 7de keer georganiseerd 
en voor de 4de keer op vakantiepark De Oude Molen 
te Groesbeek. Het IPA kampeerweekend staat 
open voor IPA-leden en hun gezinnen, niet alleen 
uit eigen district maar ook daarbuiten en zelfs voor 
IPA-leden van buiten de landsgrenzen. Zo mocht 
de organisatie zich in het verleden verheugen op 
deelname uit het Verenigd Koninkrijk en Duitsland. 
Dit jaar was er deelname uit de districten Nijmegen, 
Gooi&Vechtstreek en Arnhem. 

Het kampeerweekend stond niet alleen open voor 
leden met een eigen kampeermiddel. Het was ook  
mogelijk om op het vakantiepark een stacaravan te 
huren. Hiervan werd deze keer geen gebruikgemaakt. 
Wist u trouwens dat IPA Nijmegen e.o. in het verleden 
op dit vakantiepark een eigen IPA-huis heeft gehad? 
Maar daarover een andere keer misschien meer.   De 
organisatie heeft het streven om maximaal drie keer 
op een zelfde locatie te verblijven, maar vorig jaar 
werd na een derde keer op het vakantiepark besloten 
om toch nog een jaar terug te komen. Volgend jaar 
hopen we een andere plaats binnen het IPA-district 
te bezoeken, maar daar straks meer over.

Vrijdag 23 september 2022
Vanaf 11.00 uur op vrijdag 23 september werden 
de equipes op het terrein verwacht. Bij aankomst 
was er een teleurstelling te verwerken; één equipe 
bestaande uit drie personen kon niet aanwezig zijn 
omdat diezelfde morgen bij één van de drie leden 
corona was vastgesteld. 

Het veld B, was net als andere jaren voor het IPA 
kampeerweekend gereserveerd. Aangekomen op 
veld B bleek dat een aantal equipes al een plekje 
hadden ingenomen. Sommigen zelfs al op dagen 
in de week voor het weekend. Na elkaar uitgebreid 
gedag te hebben gezegd kon bij een lekker zonnetje 
de plek voor ons kampeermiddel worden ingericht. 
De IPA-vlag werd ceremonieel gehesen en voor 
insiders was het nu bekend welk deel van Groesbeek 
door de IPA bezet was. Omstanders konden de 
nieuwsgierigheid niet bedwingen en kwamen vragen 
wat de vlag betekende. Waarop Brugt vakkundige 
uitleg gaf en daarbij een ledenwerfpraatje hield. 
Helaas viel de nieuwsgierige niet onder de doelgroep 
van de IPA. Na de lunch kwamen de laatste equipes 
en parkeerden hun kampeermiddel ook op veld B in 
de ruststand. 

Het bleef deze dag bij een matig zonnetje en de 
middag werd door ons gebruikt om in het centrum van 
Groesbeek nog wat rond te kijken. Op de fiets is dat 
een fluitje van een cent. Niet zozeer de afstand als wel 
het gemak om er te komen. Vanaf het vakantiepark 
is het naar de verkeerskruising fietsen. Daarna is het 
remmen los en kom je als vanzelf in het centrum. Wat 
boodschappen gedaan en daar hoort natuurlijk een 
koffiemomentje met (Groesbeekse) taart bij. Daar 
is voldoende aanbieding en gelegenheid voor. Wij 
kozen voor De Spil.

Dan weer op tijd naar veld B voor de uitreiking van 
de welkomsttas. Een tas met plaatselijke informatie 
en hebbedingetjes en natuurlijk, niet onbelangrijk, de 
traditionele welkomstborrel van het merk Schrobbelér. 

Alle equipes zijn dan aanwezig en samen worden 
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oude vriendschappen én sterke verhalen weer 
aangehaald. Het gaat natuurlijk niet om die borrel, 
alhoewel als het een wat kille dag is geweest, je 
moe bent van de dag en zo vlak voor het eten… 
Ondertussen begon het ook licht te regenen en werd 
besloten gewoon wat eerder naar het restaurant te 
gaan. Daar stond een heerlijk driegangenmenu op 
ons te wachten. Een keuze uit zalm, schnitzel of 
saté. Zeker niet het eerste de beste eetbare bij elkaar 
gezet.

Een reden voor het bestuur van IPA Nijmegen e.o. 
om voor een consumptie te zorgen. Met het opeten 
ging een groot gedeelte van de avond gepaard. Een 
ander groot gedeelte van de avond werd gebruikt om 
(nader) kennis met elkaar te maken en te luisteren 
naar elkaars verhalen. Helaas was het na het eten 
geen weer meer om nog even met elkaar buiten te 
kunnen zitten en werd al snel de binnenkant van het 
kampeermiddel opgezocht.

Zaterdag 24 september 2022
De dag begon met een heel klein zonnetje, maar het 
was droog. Er kon zelfs buiten ontbeten worden. Maar 
eer dat een ieder klaar zou staan om de dag actief 
te beleven, veranderde het weer zodanig dat men 
op zoek moest naar een activiteit binnen, zoals een 
bezoek aan het Bevrijdingsmuseum in Groesbeek, 
net om de hoek van het vakantiepark. Op zo’n dag 
komt het voordeel van een caravan ten opzichte van 
een camper weer naar voren. Met die “bijgeleverde” 
auto kan je de tijdelijke woning gewoon laten staan 
en een binnenactiviteit op grotere afstand opzoeken. 
Een andere mogelijkheid is om met het openbaar 
vervoer, in Groesbeek de bus, naar Nijmegen te 
gaan en daar een goede activiteit te bezoeken.

Ook voor vandaag was het belangrijk om op tijd terug 
te zijn op veld B. Nu heette het geen welkomstborrel, 
maar het ritueel was hetzelfde, nou ja, de 
weersomstandigheden waren nog iets slechter dan 
de dag ervoor. Reden dat er, nog eerder dan gisteren 
besloten werd, om naar het restaurant te gaan. Daar 
werd ons een heerlijke Chinese maaltijd geserveerd, 
waar onbeperkt gebruik van mocht worden gemaakt. 
Het is altijd mooi en belangstellend als leden van 
een bestuur aanwezig zijn bij een evenement. Deze 

keer was er belangstelling van een bestuurslid van 
IPA Arnhem en niet minder dan in de persoon van de 
penningmeester. Hij bood onder het eten een rondje 
van zijn bestuur aan. Chapeau!

Ook deze avond werd een groot gedeelte besteed aan 
het eten en ook deze avond was het geen weer om 
na afloop nog even buiten te zitten, waarop ook deze 
avond snel de binnenkant van het kampeermiddel 
werd opgezocht.

Zondag 25 september 2022
Deze dag begon zoals de naam van de dag begint, 
met zon. En die bleef voor het grootste gedeelte 
van de dag schijnen, af en toe onderbroken door 
een voorbijtrekkende wolk. Maar ja, dit is officieel 
de laatste dag van het kampeerweekend en om 10 
uur was er dan ook een gezamenlijk koffiedrinken. 
Er werd nagepraat over het weekend en door een 
enkeling over het werk dat de volgende dag weer 
aan zou vangen. Degenen die zich niet hoefden te 
melden voor werk, luisterden geduldig. Tijdens het 
koffiedrinken ging het natuurlijk over het toch wel 
kouder worden op de dagen zo eind september. 
Tjibbe en Kitty kwamen met een leuk zelf te maken 
ontwerp van een door middel van waxinelichtjes te 
verwarmen element. 

Na een koffiedrinken in de zon was het toch echt tijd 
voor een aantal om de spullen in te pakken en te 
vertrekken, nagezwaaid en een goede reis gewenst 
door degene die nog een nachtje bleven. Wij maakten 
van de gelegenheid en het mooie weer gebruik om 
nog een stukje te fietsen. Dat deden we aan de hand 
van een fietsknooppuntenroute. Eerst een stukje door 
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Groesbeek en dan de grens over Duitsland in. Mooie 
rustige route, meestal over verharde wegen maar ook 
een groot gedeelte over een onverharde weg door 
het bos met een behoorlijke klim. De route terug gaat 
vanaf Nütterden over het betonnen fietspad langs 
de spoorlijn Nijmegen – Kleef.  Onderweg kwamen 
wij in Duitsland verschillende aardappelakkers tegen 
die inmiddels gerooid waren. Echter er lagen nog 
voldoende aardappelen zo voor het oprapen. Als 
echte Nederlanders…. enfin één maaltje aardappelen 
werd door mijn vrouw in mijn fietstas gedaan. Mijn 
fietstas? Ja, want vanuit Strafvordering wordt toch 
geredeneerd dat bij wie het goed wordt aangetroffen, 
de dader gezocht moet worden! 

Terwijl wij daar zo bij dat aardappelveld stonden, 
kwam er een man met een racefiets aan zijn hand 
voorbij lopen. Bleek dat hij een lekke achterband 
had. Ik bood hem mijn bandenplakspullen aan en 
tevens mijn excuus dat ik geen fietspomp bij mij had. 
De man kreeg een grote glimlach op zijn gezicht en 
vertelde dat hij geen plakspullen bij zich had, maar 
wel een fietspomp….  Tijdens het plakken vertelde 
hij dat hij fietsenmaker was geweest, zijn auto in 
Nijmegen had geparkeerd en in Eindhoven woonde. 
Na een oponthoud van 20 minuten konden allen hun 
rit weer vervolgen. Servo Per Amikeco!

Net voor het draisine station in Kranenburg begon 
het te regenen en net voordat de bui kort, maar hevig 
losbarstte, konden wij schuilen in de serviceloods. 
Na een korte rust, een klein rondje door Kranenburg 
fietsen, weer terug naar de route richting Groesbeek. 
De totale route zoals wij hem gereden hebben is net 

geen 25 km. Leuk om te doen, te meer ook omdat 
we verschillende draisines in actie hebben gezien, 
althans de mensen die erop zaten. 

Op veld B was het nu een stuk rustiger, nog vier 
overgebleven equipes van de acht aanwezige equipes. 
Deze middag geen borrel, geen georganiseerd eten 
in het restaurant, maar ook in de eigen keuken kan 
een heerlijke maaltijd worden bereid en dat werd 
gedaan.

Maandag 26 september 2022 
Ook deze dag begon droog en was voor ons de dag 
van vertrek. Ook de andere equipes waren begonnen 
met het inpakken en zouden vandaag vertrekken. Na 
een rustige en voorspoedige reis stonden wij weer 
thuis. 

Terugkijkend kan gezegd worden dat het een 
geslaagd weekend was. Geen verplichtingen, dan 
alleen het betalen van de deelname. Ieder vult zijn/
haar dag in zoals hij/zij dat wil en op momenten van 
de dag is er de mogelijkheid met oud, in de zin van 
voormalig, collega’s te spreken, ouwe koeien uit de 
sloot te halen, sterke verhalen te vertellen, geen 
zorgen maken over “Wat zullen we vanavond eten” 
en gezellig samen lekker eten. Wat ons betreft gaan 
we rustig ons 2de lustrum tegemoet. 

Kampeerweekend 2023
Zoals geschreven terugkomend op de volgende keer. 
Inmiddels zijn de besprekingen met de eigenaar van 
de nieuwe locatie begonnen. In 2023 hopen we neer 
te strijken op Recreatiepark De Linie in Opheusden. 
Op een groot veld staan we dan weer allemaal bij 
elkaar. 

Op de site https://www.campingdelinie.nl/ kunt u zelf 
alvast op de camping rondkijken. 

De prijs? Alles wordt per jaar duurder, maar we 
streven ernaar om onder dezelfde condities als dit 
jaar een redelijke prijs af te spreken. 

Weer meedoen? Hou de aankondigingen in de IPA 
Attentie(s) van begin 2023 in de gaten. Daarin zal 
niet alleen de juiste datum staan, maar ook andere 
informatie over het kampeerweekend en over de 
mogelijkheden om de omgeving te verkennen. Denk 
bijvoorbeeld aan een bezoek aan Militair Ereveld 
Grebbeberg in Rhenen, Hotel de Wereld of de 
sluizen bij Maurik. In de komende IPA Attenties hoop 
ik u verder te informeren. 

Jan Nijburg
Penningmeester IPA Nijmegen e.o.

Tekst Jan Nijburg
Foto’s Brugt Peper / Jan Nijburg 
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 IPA-wandeling van district Oost-Nederland in Eefde

Een zonovergoten dag en een grote groep deelnemers vol aandacht voor 
de uitleg van de wandeling over de Gorsselse Heide

Herfstkleuren in 
vele tinten
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Wel eens van de plant gagel gehoord?
Hier staat het nog op de heide. Op de Marke Gorsselse Heide

De koffiepauze …

En weer door!
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Komen we bij een herinneringspunt uit de politieopleiding, de kogelvanger en (besmeurde) 
restanten van de schietbaan Gorsselse Heide, waar menig student van de Politie 
Opleidingsschool “De Cloese” vanuit Lochem naartoe moest fietsen, al dan niet in het 
lange “palingvel”, om een paar kogels met het FN-pistool te mogen afschieten en dan in snel 

tempo weer terug naar school!

Na deze mooie wandeling werd de groep nog wat groter toen we aanschoven voor een 
heerlijke maaltijd in de horecagelegenheid en camping Het Waldhoorn in Eefde. 

IPA Oost-Nederland bedankt voor deze mooie dag!

Loes en Bert

Vele 
paddestoelen 
later. . . .
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Taptoe Rotterdam
Met een stralend zonnetje op onze hoofden konden 
we het reisgezelschap van vandaag begroeten. 
Marjo controleerde of iedereen aanwezig was. 
Iedereen was mooi op tijd voor een dagje naar 
Rotterdam om een mooie muziekshow bij te wonen 
die we met de IPA voor het laatst in 2019 hadden 
bezocht. Vanuit die mooie ervaring hadden we weer 
een volle bus voor deze trip. De vooraankondiging 
loog er ook niet om: de Nationale Taptoe, de mooiste 
taptoe van de wereld! Achteraf bezien en beluisterd 
was het inderdaad een zeer mooie show en vol 
entertainment. Eerst maar eens onze medereizigers 
ontmoeten na zo’n lange periode van beperkingen. 
Menig bekende en minder bekende IPA-leden 
waren op de havenkade tegenover het voormalige 
politiekantoor “De Haven” aan de Westervoortsedijk 
al aanwezig en even later kwam daar de bekende 
touringcar van Midland Tours voorrijden met achter 
het stuur het vertrouwde gezicht van Gijs. 

Al snel werden de plaatsen gevuld en vertrokken we 
richting Rotterdam. Na een snelle en gemoedelijke 
rit via de A15 kwamen we aan bij Rotterdam Ahoy. 
Even nog een plekje zoeken voor de bus en daarna 

een korte wandeling naar het imposante gebouw. 
We zaten als groep bij elkaar op de 1e ring en 
vonden al snel onze aangewezen plaatsen met 
een mooi overzicht over de evenementenvloer. Er 
was al volop muziek en show, want er was in het 
voorprogramma een wedstrijd van jeugdshow- en 
tamboerkorpsen, alles netjes aangekondigd door de 
spreker van Ahoy Ed van den Bent. Zo konden we 
goed de verrichtingen volgen. Ook gaf dat ruimte om 
je nog even te verplaatsen naar het toilet of naar de 
vlak achter de tribune aanwezige omgang met de 
voorzieningen voor de inwendige mens, maar ook 
de stands van de deelnemers die daar hun vaantjes, 
stickers, CD’s en andere “prullaria” aanboden. Al met 
al een lekker ontspannen sfeertje. 

Nadat het laatste jeugdkorps de vloer had vrijgemaakt, 
vond de opening van de Nationale Taptoe plaats en 
alle Nederlandse militaire orkesten en het Trumpet 
Team Marinierskapel der Koninklijke Marine trad 
aan op het speelveld. Na het openingswoord werd 
allereerst het Wilhelmus gespeeld en natuurlijk 
uit volle borst meegezongen door de aanwezige 
toeschouwers.
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De afgelopen week, op 8 september, overleed 
voormalig Koningin van het Verenigd Koninkrijk 
van Groot Brittannië en Noord-Ierland, Elizabeth 
II. Daarom werd het deelnemende orkest aan de 
Taptoe, Band of the Irish Guards uit het Verenigd 
Koninkrijk teruggeroepen naar Engeland om zich 
voor te bereiden voor de plechtigheid van de 
komende begrafenis. Maar “The Show Must Go 
On” en het Nederlands Politie Orkest zette zich met 
volle overgave in om hun show voor het voetlicht te 
brengen. Een vlotte show, muzikaal en gevarieerd 
gebracht onder de leiding van Peter Kleine Schaars.
Dat de Taptoe meer is dan een militaire/politieparade 
met marsmuziek kwam goed naar voren bij het 
onderdeel “London by Night”, waar de bekende 
pianist Cor Bakker en zanger Humphrey Campbell, 
ondersteund door het koor MAZE Voices en het 
Fabia Dance Center samen met de Koninklijke 
Militaire Kapel Johan Willem Friso een prachtige 
vertolking gaven van het nachtleven in London. Licht, 
geluid, show en theater kwamen hier bij elkaar en 
maakte dat je inderdaad even onderdeel van het 
echte nachtleven werd. Het contrast was groot met 
de strakke formatie en straffe muziek van de Central 
Band of the Czech Armed Forces uit Tsjechië. 
Geweldig hoe dit muziekkorps de muziek liet klinken. 
Verrassend genoeg lieten ze zich ook van de andere 
kant zien en werd het orkest aangevuld met een 
kleurrijke groep, namelijk het Military art ensemble 
Ondras, een volksmuziekgroep met daarbij 24 
dansers en danseressen. De dansparen brachten de 
kleur en de beweging, de beide orkesten de prachtige 
volksmuziek uit Tsjechië. Een prachtige afsluiting van 
het eerste gedeelte voor de pauze.

Na een pauzedrankje ging de show in vliegende 
vaart verder. Eerst aandacht voor deelnemers 
aan de Invictus Games door het orkest Koninklijke 
Luchtmacht. Later in de show werd ook aan de 
veteranen een muzikale hulde gebracht. Kleurrijk, 
vol goede militaire muziek, show en dans werd de 
spanning opgevoerd naar een heel mooi hoogtepunt, 
de grote finale. Alle formaties op de showvloer 
is toch een machtig gezicht en gehoor als dat 

allemaal samenkomt. Een waardige afsluiting van 
een mooie muzikale middag. Op de terugweg naar 
de bus en later in de bus werd heerlijk nagekletst 
over alle indrukken. Gijs loodste ons snel van de 
parkeerplaats en we reden richting de thuisbasis, 
maar natuurlijk eerst een stop onderweg voor een 
heerlijk diner. Het kostte nog wat stuurmanskunst 
over de smalle weggetjes, want het plaatsje 
Leerbroek ligt wat afgelegen in de binnenlanden 
nabij Leerdam. Restaurant Onder de Pannen deed 
zijn naam eer aan. In een gezellig restaurant werd 
ons een heel goed diner geserveerd. Complimenten 
voor de gastvrouwen en hun personeel die de hele 
groep in korte tijd voorzagen van een drankje en al 
snel ook de soep. Het hoofdgerecht en het toetje 
smaakten voortreffelijk. Wij zaten zeker goed onder 
de pannen! In de bus terug konden we uitbuiken en 
genieten van een prachtige rode opkomende maan. 
Soepel reed Gijs ons terug naar Arnhem, waar we 
met een “tot ziens tot de volgende keer” afscheid van 
de reisgenoten namen. Het was een mooie dag! We 
kunnen terugkijken op een geslaagd evenement.

De evenementencommissie  
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Blog: ´Ze hadden Fleur verkocht´ 

“Mensenhandel!? Wat is dat eigenlijk precies?” Een 
vraag die ik geregeld krijg als ik vertel dat ik werk op 
de afdeling Mensenhandel en Migratiecriminaliteit. 
Als ik dan vraag welke beelden mensen erbij hebben, 
dan denken mensen al snel aan vluchtelingen 
die de grens over gesmokkeld worden. Maar dat 
is mensensmokkel. Mensenhandel betekent dat 
mensen andere mensen uitbuiten met het doel er zelf 
beter van te worden.

Dit kan criminele uitbuiting zijn, bijvoorbeeld als 
iemand een ander dwingt om diefstallen te plegen of 
drugs te vervoeren. Het kan arbeidsuitbuiting zijn: als 
mensen anderen dwingen om te werken onder zeer 
slechte omstandigheden, waarbij ze bijvoorbeeld zeer 
lange dagen moeten maken, zich niet ziek mogen 
melden, geen vrij krijgen en niet mogen pauzeren.
Maar we zijn vooral druk met seksuele uitbuiting. 
Hierbij dwingen mensen anderen om te werken 
in de prostitutie en om de opbrengsten helemaal 
of grotendeels in te leveren. Als ik dit vertel, zijn 
mensen óf enorm geraakt óf het boeit ze niet zo. En 
eerlijk gezegd is het ook wel een bijzondere wereld. 
Een wereld die je moet leren kennen en begrijpen, 
voordat je de ernst kan overzien. Toen ik ooit stage 
kwam lopen bij het team was dit voor mij ook nog niet 
helemaal duidelijk. Totdat de zaak van Fleur voorbij 
kwam…

Fleur is vermist
Deze zaak speelde zich af in de tijd vóór de nationale 
politie. We hadden een klein team met mensen uit 
verschillende teams, zoals Zeden en de Recherche 
en collega’s wisten ons nog niet altijd te vinden. Zo 
was Fleurs zaak in eerste instantie opgepikt door 
een andere afdeling als een vermissing. Fleur was 
17 jaar oud en verbleef in een jeugdinstelling. Fleur 
was een kwetsbaar meisje. Psychisch was er het 
één en ander aan de hand, waardoor het voor haar 
niet langer mogelijk was om thuis te wonen bij haar 
ouders. In het weekend ging ze af en toe naar haar 

ouders toe. Maar op een gegeven moment was ze 
daar niet aangekomen. Haar ouders hadden haar als 
vermist opgegeven.

In het onderzoek dat volgde, kreeg het team zicht op 
een aantal jongemannen bij wie Fleur zou kunnen 
zijn. Het team had een telefoontap aangesloten op 
een telefoonnummer van één van de verdachten. Op 
een ochtend luisterden collega’s naar de gesprekken 
van de avond en nacht ervoor. Tot hun grote schrik zat 
hier een gesprek tussen waaruit bleek dat de mannen 
van het meisje af wilden en haar wilden ‘verkopen’ 
aan mensen uit Amsterdam. Uit dat gesprek werd 
duidelijk dat Fleur werd gebruikt als prostituee en dat 
de koper haar ook op die manier wilde gebruiken. 
Naar aanleiding van dit gesprek werden wij als Team 
Mensenhandel ingeschakeld.

´Race tegen de klok´
Achteraf bleek dat de ouders van Fleur via een lokale 
televisiezender een oproep hadden gedaan in de 
hoop op deze manier informatie te krijgen over Fleur. 
Het was de verdachten te heet onder de voeten 
geworden. Daarom besloten ze haar te verkopen. 
Wij hadden door deze informatie te maken met een 
‘absoluut doorlaatverbod’. Als je wéét dat er drugs, 
wapens of mensen worden verhandeld, moet je 
direct ingrijpen. In dit geval was alles erop gericht om 
Fleur zo snel mogelijk uit deze situatie te halen.

Op dat moment begon de race tegen de klok. Het 
onderzoek was erop gericht om de identiteit en de 
locatie van de koper te achterhalen. Dit moesten we 
wel doen op een manier dat het geen extra risico 
zou opleveren voor het slachtoffer. Want wat zou 
er kunnen gebeuren als de verdachten erachter 
kwamen dat we ze op de hielen zaten? Wat als ze 
zouden besluiten om definitief van het meisje af te 

Bron:  (AVIM)
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komen!? Allemaal overwegingen die we meenemen 
in onze onderzoekshandelingen.

Gedurende de dag lukte het ons om steeds meer 
informatie te verzamelen over de verdachten die 
haar verkocht hadden en over de verdachte die haar 
gekocht had. Helaas lukte het niet om tot een locatie 
te komen waarvan we met zekerheid konden zeggen 
dat de verdachte daar verbleef. Omdat de verdachte 
bij zijn moeder ingeschreven stond, besloten we om 
daar een inval te doen met het arrestatieteam. Helaas! 
De verdachte en Fleur waren daar niet. We wisten 
dat we nu niet meer konden stoppen. De verdachten 
zouden nu snel weten dat we naar hen op zoek waren. 
Dus zetten we diverse middelen in om zoveel mogelijk 
mee te krijgen qua communicatie en bewegingen van 
de verdachten. Hierdoor kwamen we er al snel achter 
dat Fleur alweer was doorverkocht aan een ander. 
We wisten nog niet aan wie. Er was één persoon 
die dat wel moest weten; de tussenhandelaar. We 
lieten hem direct aanhouden door het arrestatieteam. 
Gelukkig maakte dit dusdanig veel indruk op hem dat 
hij ons meteen vertelde waar het meisje nu moest 
zijn. Het arrestatieteam maakte zich klaar voor de 
derde instap. Driemaal is ….

Klap in ons gezicht
We kwamen uit bij een flatje in Almere. Daar woonde 
de verdachte met zijn vriendin. Samen met een 
collega wachtte ik op het verlossende telefoontje 
van het arrestatieteam dat ze haar aangetroffen 
hadden. We kregen inderdaad een telefoontje, 
maar de boodschap was teleurstellend: Fleur was 
niet in de woning. Dit was een klap in ons gezicht. 
We hadden totaal geen aanwijzingen dat ze ergens 
anders zou kunnen zijn. Het was inmiddels midden 
in de nacht. Het druiste volledig tegen ons gevoel in, 
maar we besloten toch maar om naar huis te gaan, 
een paar uur te slapen en het morgen weer verder 
op te pakken. Al hadden we geen idee wat we gemist 
hadden.

Ik bracht mijn collega met de auto naar huis toen 
het arrestatieteam weer belde. ‘We hebben haar 
gevonden!’ zei de commandant. Een collega van het 
arrestatieteam had – gelukkig – opgemerkt dat er 
altijd een garagebox bij zo’n flatje hoort. Die bleek 
via de achterzijde te bereiken. Toen ze de deur 
openden van de garage, een kleine donkere ruimte 
van ongeveer twee bij anderhalve meter, zagen ze 
een matras op de grond liggen. En daarop lag Fleur. 
Ongeveer zestien uur nadat het onderzoek bij ons 
was gekomen, hadden we haar gevonden.

Prostitutiewereld 
Fleur bleek één van de verdachten één keer te 
hebben ontmoet. Ze waren contact blijven houden. 
De verdachte had een appartement waar hij veel 
verbleef met de andere verdachten. En Fleur wilde 

maar één ding: op eigen benen staan. Ze vond het 
vreselijk in de instelling. De verdachten hadden 
aangeboden om haar daarmee te helpen. Ze moest 
dan geld verdienen in de prostitutie. Dit geld zouden 
ze voor haar bewaren tot ze 18 was, zodat ze dan 
op zichzelf zou kunnen gaan wonen. Het was heel 
belangrijk dat ze dan wel uit het zicht bleef van haar 
ouders, de instelling en de politie. Hier had Fleur 
mee ingestemd. Is dat dan niet vrijwillig? Nou, als je 
bedenkt dat ze haar direct (veel) drugs en alcohol 
hadden gegeven en zij waarschijnlijk als gevolg 
daarvan in een psychose zat, dan is het maar 
de vraag wat de term vrijwillig betekent voor een 
slachtoffer als Fleur...

Mocht je denken dat Fleur op dat moment blij was dat 
we haar hadden bevrijd uit die garagebox, dan heb 
je het verkeerd. Zij wilde nog steeds maar één ding: 
haar vrijheid. Ze was ervan overtuigd dat ze die kon 
bereiken door te werken voor die jongens die haar 
‘hielpen’. Wij, de politie, zouden haar alleen maar 
terugbrengen naar die instelling. Dat die jongens 
dat geld helemaal niet voor haar bewaarden, en dat 
ze de kopers instructies hadden gegeven over hoe 
ze Fleur konden beïnvloeden en eventueel konden 
dwingen om te werken, dat wist ze allemaal niet.

Kwetsbare mensen helpen 
Deze zaak maakt voor mij dat ik tot op de dag van 
vandaag veel voldoening voel in de aanpak van 
mensenhandel. Om iedere dag weer alles uit de kast 
te halen om kwetsbare mensen als Fleur te kunnen 
helpen. Want zoals Fleur zijn er helaas erg veel. 
Gisteren, vandaag en morgen. Tenzij iemand iets 
doet. Dat kunnen wij zijn als politie, of ieder ander 
zijn binnen onze maatschappij. Maar iemand moet 
iets doen. Dat is nou mensenhandel!

AVIM Oost-Nederland

*Fleur is een gefingeerde naam
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Wat zeg je tegen een wereldverbeteraar met 
een bijzondere vraag? Hoe reageer je op een 
vrijpostige zesjarige en wat doe je als iemand 
zich in hoge nood bij je meldt? In deze aflevering 
van De Zeven delen zeven collega’s de gekste 
vragen en verzoeken die ze ooit kregen én wat ze 
daarop antwoordden.

Dader gevlogen
Een meneer belt, hij heeft iets enorm vervelends 
meegemaakt. Fietsend naar zijn werk is hij 
aangevallen. Hij is op zijn hoofd geraakt en daarna 
nog even achternagezeten. Hij heeft heel hard 
moeten fietsen en durft nu niet meer op dat fietspad 
te komen. Kan de politie niet iets doen? Ik vraag of hij 
zijn aanvaller wat beter kan beschrijven. Dat kan hij: 
de dader heeft grote vleugels! Meneer is aangevallen 
door een vogel en met een vleugel geslagen. Terwijl 
hij wegfietste, vloog de dader nog een stukje achter 
hem aan. Ik heb meneer een luisterend oor geboden. 
Hopelijk hielp hem dat wat. En de reactie ‘de vogel is 
al gevlogen’, heb ik maar voor me gehouden.

Desiree, Regionaal Servicecentrum, Eenheid Oost-
Nederland

Aan het strand
Ik stam nog uit de tijd dat elk politiebureau zijn 
eigen vaste nummer had en het servicecentrum niet 
bestond. Op zonnige dagen was het bij ons bureau 
in Zandvoort vaak iets drukker aan de telefoon. Soms 
om de verkeerde redenen.

Zo belde een dame met een zwaar Amsterdams 
accent met de vraag: ‘Ja, ik dacht, ik bel de politie 
maar want: schijnt de zon in Zandvoort? Hier in 
Amsterdam is het namelijk bewolkt. Is het strandweer, 
mevrouw?’ ‘Het is iedere dag strandweer’, antwoord 
ik. Nee, dat bedoelde ze niet. Of ze op het strand 
mocht liggen?

Mijn antwoord: Ja dat mag, maar neem wel een vestje 
mee voor als het te hard waait. De zonaanbidster 
bedankt me hartelijk. Een andere vraag die vaak werd 
gesteld: ‘Mag je in zee zwemmen?’ Mijn antwoord: 
‘Ja hoor, maar alleen als u een C-diploma heeft.’ 
‘Controleren jullie daar dan op?’, wil de beller weten. 
‘Ja, dat doen we’, antwoord ik. ‘Nou dan ga ik maar 
naar het gewone zwembad en niet naar de zee, ik 
heb alleen een A-diploma.’

Marga, TVO, Eenheid Noord-Nederland

Vraag voor papa
Het is een doordeweekse middag en ik zit in de 
noodhulp. Ik heb nog geen avondmaaltijd en haal 
even iets bij de supermarkt. Ik sta in uniform in de rij 
voor de kassa. Achter mij komt een gezin staan, met 
twee kleine kinderen. Ik schat ze ongeveer twee en 
zes jaar oud. De oudste van de twee kijkt met grote 
ogen naar mij. Ik zeg ze vriendelijk gedag en leg mijn 
spulletjes op de band. Ineens hoor ik heel hard boven 
alles uit: ‘HEB JIJ OOK EEN PIEMEL?’

De Zeven: Gekste vragen en verzoeken
Bron: Korpsmedia
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Ik kijk naar achteren en daar staat het zesjarige 
jongetje met een vragende blik. Ik schiet in de lach. 
Alle andere wachtende klanten kijken onze kant 
op. ‘Oh sorry!’, roept de vader. Ik zeg dat het niet 
uitmaakt en zeg het jongetje dat hij maar aan zijn 
vader moet vragen wat ik dan wel had. Vader en ik 
schieten allebei in de lach. Ik reken af en groet nog 
een keer naar het jongetje en zijn vader. Zij hebben 
iets te bespreken.

Floortje, basisteam Leiden-Midden, Eenheid Den 
Haag

Man met een missie
Ik ben doelgroepagent voor daklozen en 
drugsverslaafden en houd een spreekuur. Voor mij 
zit een keurig geklede oudere man. Hij zegt dat hij 
een manier heeft ontdekt waarmee hij kan zorgen 
dat er geen criminaliteit meer bestaat én de mensen 
ruim 400 jaar oud kunnen worden. Zijn oplossing: we 
moeten de aarde een stukje optillen. Dan krijgt het 
een andere stand ten opzichte van de maan. Kan de 
politie hem daarbij helpen? Met moeite schiet ik net 
niet in de lach. Ik vertel hem dat wij bij de politie helaas 
hiervoor niet de kennis en de middelen hebben.

Een paar maanden later komt deze man weer terug. 
Om de aarde te kunnen liften moet het vliegverkeer 
stilgelegd worden. Anders botst de aarde tegen de 
vliegtuigen. Kan de politie hierbij helpen? Even moet 
ik nadenken. Dan krijg ik een ingeving en zeg: ‘Op 
het moment dat we de aarde liften, gaat de atmosfeer 
ook mee. En daarin bevinden zich ook de vliegtuigen. 
Die zullen dan dus niet tegen de aarde botsen!’

De man kijkt mij met grote ogen aan: waarom heeft 
hij daar niet eerder aan gedacht? Een hele tijd later 
krijg ik een kaartje met een bedankje van hem in mijn 
postvakje vind. Hij schrijft dat alles is gelukt en dat hij 
er erg blij mee is.

Inmiddels is het jaren later. We hebben nog steeds 
last van criminaliteit. En de mensen halen de 400 jaar 
bij lange na niet. Kennelijk is de missie van deze man 
toch niet geslaagd.

René, basisteam Rivierenland-West, Eenheid Oost-
Nederland

Eentje?
Vroeg in de dienst krijg ik een telefoontje van een 
vrachtwagen op de snelweg. ‘Er loopt hier eentje 
langs de weg. Dat is gevaarlijk! Kunnen jullie iets 
doen?’ Terwijl ik de melding opmaak, belt mijn collega 
al met team verkeer om zo snel mogelijk naar de 
opgegeven locatie te gaan. Omdat ik nu wat meer tijd 

heb, vraag ik de chauffeur om een signalement. De 
chauffeur reageert echter verbaasd als ik vraag wat 
de persoon aan heeft. ‘Er loopt hier eentje.’ Ik vraag 
nog een keer wat voor kleding hij of zij draagt. ‘Nee 
nee,’ reageert de chauffeur, ‘het is geen persoon. Het 
is een eendje met kuikens langs de weg…’

Met moeite houd ik mijn lachen in. Snel pas ik de 
melding aan. De collega’s vangen het jonge gezin op 
en ik bedank de chauffeur voor zijn oplettendheid.

Rick, operationeel centrum, Eenheid Oost-Nederland

De pestkop
Als webcarespecialisten monitoren we de politie-
accounts op sociale media. We krijgen de meest 
uiteenlopende hulpverzoeken en vragen. Zo 
informeren we mensen over allerlei aspecten van 
het politiewerk, verwijzen ze door naar hun wijkagent 
of naar het online aangifteformulier. Kinderen en 
jongeren benaderen ons vooral via Instagram.
Op het landelijke politie-account stuurt een jongen 
ons een DM, een direct message. Hij schrijft: ‘Willen 
jullie een DM sturen naar deze jongen? Hij doet 
vervelend.’ Nog voordat ik serieus op zijn verzoek 
kan reageren, volgt weer een berichtje. ‘Ik heb een 
printscreen van mijn DM aan jullie gemaakt en naar 
hem gestuurd: ik heb aangifte gedaan.’
Een paar seconden later volgt een DM van iemand 
anders. Het blijkt de pestkop: ‘Sorry sorry, het was 
een grapje. Ik zal het vanaf nu echt noooooit meer 
doen!’
Zaak gesloten, zeg maar… ;)

Kimberly, Directie Communicatie, Staf Korpsleiding

Handig
Mijn collega en ik krijgen een melding van een inbraak. 
Ter plaatse treffen wij een alleenstaande dame 
aan op leeftijd. Haar voordeur is geforceerd, maar 
gelukkig is het de boeven niet gelukt om binnen te 
komen. De dame is behoorlijk geschrokken en vertelt 
dat ze niet goed weet hoe ze hiermee moet omgaan. 
Ondertussen sluit haar eveneens alleenstaande 
bejaarde bovenbuurvrouw aan bij het gesprek. Ik 
probeerde de bewoonster gerust te stellen: als er 
gevaar is, mag ze altijd 112 bellen. Als ik me omdraai 
om te vertrekken, hoor ik de bovenbuurvrouw haar 
fluisteren: ‘Hee, mag ik dat telefoonnummer ook van 
je hebben? Altijd handig!’

Nancy, basisteam Leijdal, Eenheid Zeeland-West-
Brabant
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Na een oproep per mail aan bijna 300 IPA-leden van 35 jaar of jonger is een “innovation forum” van IPA 
Nederland samengesteld. Dit forum heeft onlangs zijn eerste teamsvergadering gehouden. Er namen 
ongeveer 20 jonge IPA-leden aan deel. Er werden goede discussies gehouden over de huidige werkwijze 
binnen de IPA en de behoeften van jonge leden. Veel initiatieven kwamen langs. Deze worden uitgewerkt en 
nader bekend gemaakt. 

Facebookpagina verzamelaars
Eén van de eerste initiatieven van het innovation forum van de IPA was de oprichting van een facebookpagina 
voor verzamelaars. Deze is te bereiken onder IPA Verzamelaars NLD. De site is alleen bestemd voor 
Nederlandse IPA-leden die spullen willen ruilen. Er wordt al druk gebruik van gemaakt dus liefhebbers kunnen 
zich aanmelden!

Op 22 oktober hebben de senior talks en junior talks plaatsgevonden in Gimborn. Willem Schewe en Wesley 
Miljoen waren hierbij aanwezig. Het betreft een bijeenkomst van voornamelijk Noord Europese IPA-landen. 
De juniors hebben onder andere gesproken over “branding” en de gelijkheid in IPA kleding voor alle landen. 
Tevens pleiten zij voor meer uitwisselingen van jonge leden. De seniors hebben hun zorg uitgesproken 
voor de groei van de IPO ( International Police Officers). Tevens hebben zij onder andere gesproken over 
nieuwe kandidaten voor het internationaal bestuur. ( IEB) In het komende magazine staat meer over deze 
bijeenkomst.

Van 4 t/m 9 oktober 2022 vond het jaarlijkse wereldcongres van de IPA plaats in Llorett de Mar in Spanje. 
Vanuit Nederland namen voorzitter Willem Schewe en secretaris Kees Jongh hier aan deel. Een kort verslag 
van het congres leest u elders in deze editie.

We hebben een gesprek gehad met een kandidaat webmaster voor de IPA. Ger Geraets, IPA-lid van de 
Motorclub, heeft deze taak op zich genomen. Uiteraard zijn wij als LB daarmee zeer ingenomen. Ger is zich 
nog aan het oriënteren en gaat op korte termijn met de website aan de slag.

Zoals op de laatste ALV is goedgekeurd heeft het district Het Groene Hart zijn naam gewijzigd in district Den 
Haag. Na een enquête onder de leden van dit district bleek 97% hier voorstander van te zijn. Er is begonnen 
met de wijziging van de mailadressen. Zodra dit rond is, zullen wij de naam landelijk en wereldwijd bekend 
maken.

IPA Nieuws najaar 2022

Innovation forum

Gimborn talks

Wereldcongres

Nieuwe webmaster

Naamswijziging Het Groene Hart
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Kort verslag van het wereldcongres van de IPA van 4 t/m 9 oktober 2022 in Lloret de Mar in Spanje.
Deelnemers van IPA Nederland: Willem Schewe en Kees Jongh.

Na een aankomst op dinsdagmiddag 4 oktober 2022 begon het congres officieel op woensdag 5 oktober 
2022.

De officiële ontvangst bestond uit het spelen van de IPA Hymne en toespraken van onder andere de 
internationaal voorzitter Pierre Martin Moulin, de voorzitter van IPA Spanje en een afgevaardigde van de 
gemeente Lloret de Mar.

Na het nemen van de groepsfoto begon de vergadering. 

De vergaderdagen waren 5, 6 en 7 oktober 2022. Hierbij werd om 8.00 uur begonnen en eindigde de 
vergaderdag, onderbroken door pauzes, rond 17.30 uur.

Na vele administratieve zaken te hebben afgehandeld, zoals de stemprocedures, werd verantwoording 
afgelegd door de president, de secretary-general, de externe relatiecommissie, het hoofd administratie en 
vele andere internationale werkgroepen. Ook werd een toelichting gegeven over het beleid in Gimborn.
Hierna kwamen de vele moties aan bod.

Vanuit het internationaal bestuur (IEB) werden de volgende moties ingediend:
• De officiële taal tijdens congressen. Deze motie werd aangenomen en de voertaal is Engels. Dit  
 bespaart ongeveer € 30.000,-- aan tolkenkosten.

• De correspondentie vanuit het IEB aan de aangesloten landen. Voorgesteld werd dit ook uitsluitend  
 in het Engels te doen en niet in de huidige gehanteerde talen Engels, Duits, Frans, Spaans en   
 Russisch. De motie leverde veel weerstand op voornamelijk uit de Spaans sprekende landen zodat  
 deze door het IEB werd teruggenomen.

• Het aannemen van een legal advisor op afroep. Deze motie werd aangenomen.

• De aanpassing van het IPA-logo. Hierin ontbraken de landen Australië en Japan. Er lag een voorstel  
 van het IEB en een voorstel van Duitsland met een iets betere kleurstelling. Een meerderheid 
 stemde voor de motie van Duitsland. Binnenkort komt het logo in twee verschijningsvormen   
 beschikbaar.

• Besloten werd dat de IPA-games in 2024 door Roemenië worden georganiseerd en in 2026 door  
 Polen.

• Het IPA-wereldcongres wordt in 2023 gehouden in Griekenland, in 2024 in Noord Macedonië en in  
 2025 in Polen, 2026 in Sri Lanka en 2027 in Hong Kong.

• De bijeenkomsten in het kader van de Young Police Officers worden gehouden:
 In 2023 in Nieuw Zeeland, in 2024 in Oostenrijk, in 2025 in België, in 2026 in Duitsland en 2027 in  
 Hong Kong.
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En dan de motie die Nederland samen met België had ingediend om Rusland uit de IPA te verwijderen.
Voorzitter Willem Schewe gaf tijdens het congres een toelichting op de motie en gaf aan dat Rusland in 
strijd handelt met internationale verdragen door hun inval in de Oekraïne. Het ging niet om politiek, maar om 
menselijkheid. Als je de televisiebeelden volgt, kun je zien dat er veel geweld wordt gebruikt door Rusland 
en dat onschuldige mensen worden vermoord. Tevens gaf hij aan dat Rusland uit een aantal wereldwijde 
organisaties is verwijderd, zoals de Commissie van Mensenrechten van de Verenigde Naties, de FIFA enz..
In de wandelgangen werd eerder duidelijk dat de motie het waarschijnlijk niet zou halen.

Vele landen voerden over dit onderwerp het woord. Er was een opvallend optreden van de collega uit Cyprus 
die aangaf dat Cyprus 50 jaar geleden voor de helft was bezet door Turkije, maar dat de Turkse IPA-collega 
zijn vriend was. Een apart verhaal, dat niet in verhouding staat tot de nu wereldwijde crisis.  Armenië gaf aan 
ook onderdrukt te zijn, Zuid Afrika had te maken met discriminatie en Polen hield een krachtig verhaal dat er 
op dit moment vijf miljoen vluchtelingen in hun land waren uit de Oekraïne. Hij vond de Russen terroristen. 
Kortom, een motie die heel wat losmaakte.
Er werd gevraagd om een geheime schriftelijke stemming over deze motie. 
De stemming was als volgt:
• Tegen de motie stemden 40 landen
• Voor de motie stemden 19 landen
• 6 landen onthielden zich van een oordeel.

De motie werd verworpen.
Hoewel de stemming geheim was vernamen wij dat onder andere de volgende landen onze motie hadden 
gesteund:
België als mede-indiener, Luxemburg, Ierland, Polen, Estland, Letland, Finland en Litouwen en uiteraard 
door de Oekraïne. Dit betekent dat IPA Rusland nog een jaar geschorst blijft als lid. Op verzoek van de 
internationaal voorzitter Moulin gaat Nederland samen met het IEB de situatie in de Oekraïne kritisch volgen. 
Dit voorstel kreeg de steun van het gehele congres. De Nederlandse sectie behoudt de vrijheid om bij het 
volgende Wereldcongres een voorstel in te dienen om de schorsing te verlengen.

Na drie dagen intensief vergaderen werd het congres officieel afgesloten en werd zaterdag 8 oktober gebruikt 
voor een bezoek aan Barcelona.

Kortom, een bijzonder waardevol, belangrijk en intensief congres dat een grote waarde heeft voor de 
internationale contacten met de aangesloten leden. We hebben nieuwe vrienden gemaakt en nieuwe contacten 
gelegd. En Nederland heeft zich op de kaart gezet met de motie over het lidmaatschap van Rusland.



IPA Arnhem | 35

‘Door Bureau Arnhem krijg ik meer respect voor politie’

Dichter op het front en langer in het gebied

Berichten uit opsporingsland

Het is een regelrechte hit: het tv-programma Bureau Arnhem. 
De kijkcijfers zijn hoog en de reacties op social media lovend. 
Vrijdag was de laatste draaidag. Reden voor een feestje voor 
alle collega’s uit Arnhem. Want ook de politiemensen die niet 
voor de camera’s stonden, droegen bij aan het succes.

De opnamedagen begonnen in maart en eindigden vorige week. 
Het resultaat: negen afleveringen waarin wij de vele kanten 
van ons werk laten zien. Vier afleveringen zijn ondertussen 
uitgezonden.

Kijkcijfers
De kijkcijfers zijn hoog. Zo trok de eerste aflevering 1,2 miljoen kijkers; meer dan de voorgaande Bureau-
series in Den Haag, Amsterdam en Eindhoven. En het blijft goed gaan met de cijfers. De afgelopen weken 
stond het programma in de top tien van Stichting Kijkonderzoek, los van mensen die de serie later terugkijken 
of via Videoland kijken. 
‘Ze zijn er echt om je te helpen’
Op social media laten kijkers zich positief uit over het programma. Enkele berichten:
• Als we nu eens alleen die programma’s kijken van #bureauarnhem ipv die misleidende video’s op  
 social media dan komen sommigen er misschien eens achter hoeveel respect we moeten hebben  
 voor de politie. Schitterende serie weer.
• Zo veel respect voor de makers van dit programma! Ewout die in deze situaties terechtkomt.. tot 2x  
 aan toe een 113-preventiebalk in beeld en het feit dat er zó open wordt gepraat over het schrijnende  
 GGZ-probleem!

Bron: Communicatie Oost-Nederland (MW)

Deze week is er opnieuw een Forensisch- en Opsporingsteam (FO-team) naar Oekraïne vertrokken om 
onderzoek te doen naar vermeende oorlogsmisdrijven voor het Internationaal Strafhof (ICC). Het gemixte 
team is groter dan de vorige keer en heeft toestemming om in een omvangrijker gebied te opereren om 
het onderzoek voort te zetten. Detachementscommandant van de FO-missie in Oekraïne, majoor Angelo, 
spreekt van een “stevige missie”.

Net als in mei 2022 bestaat het FO-team uit personeel van de Marechaussee, compleet gemaakt met experts 
van andere defensieonderdelen. Het gaat operationeel onder andere om digitale en forensische rechercheurs, 
BSB, communicatie- en intell-specialisten, een forensisch arts en EODD’ers (Explosieven Opruimingsdienst 
Defensie). Er zijn deze keer meer specialismes toegevoegd - zoals medisch en chemisch specialisten - en 
het aantal mensen is uitgebreid. “Dit team kent een unieke samenstelling met al die verschillende entiteiten, 
zeker in deze omvang.” Het team wordt ondersteund door verschillende support-experts om het werk voor 
langere tijd vol te houden. Majoor Angelo constateert dat iedereen enorm gemotiveerd is om er een succes 
van te maken. “We zijn er van overtuigd dat we daar als team van meerwaarde zijn en het verschil kunnen 
maken.”
 
Richting het front
Een goede voorbereiding is natuurlijk geen overbodige luxe in een hoog risicogebied, mede omdat het FO-
team dit keer in andere regio’s aan de slag gaat dan tijdens de eerste reis. “We gaan met het grootste 
deel van het team meer richting het front. We willen naar plekken gaan waar recent gevechten hebben 
plaatsgevonden. Dan hebben we meer kans om het verschil te maken, omdat de plaatsen delict vaak nog 
vers en minder verstoord zijn.”

De grootste uitdaging wordt “elke dag opnieuw het verschil maken, in niet ideale omstandigheden”. Deze 
missie doet volgens de majoor een groot beroep op de flexibiliteit en creativiteit van de teamleden. Denk 
aan urenlang schuilen in kelders vanwege luchtalarmen en rakketten en aan lange dagen buiten werken 
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Veteranendag en reünie KMar weer als vanouds
De Koninklijke Marechaussee hield begin 
oktober sinds twee jaar weer fysiek een 
Veteranendag KMar op de Koning Willem 
III-kazerne in Apeldoorn. ’s Middags werd 
de reünie gehouden die eens in de vijf jaar 
plaatsvindt. Het thema was ‘Gewoon weer 
samen’.

Een vast onderdeel van de 
Veteranendag is de kranslegging bij het 
Marechausseemonument. Een moment om 
de gevallenen van het Wapen der Koninklijke 
Marechaussee en Korps Politietroepen te 
herdenken. In de middag was een reünie voor 
oud-medewerkers. Door COVID-19 moest 
de reünie eerder worden uitgesteld, maar 
nu konden de oud-collega’s elkaar net als 
vanouds ontmoeten en herinneringen ophalen. De postactieven konden genieten van diverse demonstraties, 
een static show en interessante opengestelde lesfaciliteiten. Collega’s presenteerden de KMar-taken met 
behulp van hun persoonlijke uitrusting en voertuigen maar ook aan de hand van videobeelden aan de (oud) 
collega’s.

in de kou. Daarbij is het voor de onderzoekers zaak om 
voortdurend scherp te blijven op het vinden van sporen 
en voor de verschillende beveiligers op het verkleinen 
van risico’s.

Betrouwbare bewijslast
Wat ze verwachten aan te treffen? “Dat is niet te 
voorspellen. We weten nu nog niet precies waar we 
naartoe zullen gaan en wat we daar zullen vinden. Het 
is maar net waar het ICC het zwaartepunt wil leggen en 
wat er in zo’n gebied is gebeurd. Het zou bijvoorbeeld 
kunnen gaan om massagraven, moorden, martelingen, 
verkrachtingen of raketinslagen op burgerdoelen; alles in 
relatie tot vermeende oorlogsmisdrijven.”

Oekraïne
De afdeling Ondersteuning van de BSB heeft het begin 

oktober erg druk. Want naast de reguliere operaties, werkt BSB Support ook hard aan de voorbereidingen 
voor het Forensisch- en Opsporingsteam dat naar Oekraïne vertrekt. “Oekraïne is een hele grote opdracht, 
maar niet de enige. We zijn met z’n allen aan het vliegen om de zaken rond te krijgen”, vertelt het hoofd 
logistiek op het BSB-terrein.

In een loods bereidt Support meerdere gepantserde auto’s voor op de FO-missie. “We hebben nog nooit 
zoveel auto’s gehad voor een missie. Die hebben we bij elkaar gesprokkeld uit het hele land. Een heel 
geregel. Sommige brigades moesten een wagen leveren, want deze missie heeft prio 1.” BSB support 
voorziet de wagens onder meer van extra brandstof en reserve-onderdelen, want in een conflictgebied kun 
je niet rekenen op functionerende garages, tankstations en een bevoorradingslijn.

“Het FO-team moet daar langere tijd aanwezig zijn. Dat maakt deze missie uit Support-oogpunt uniek”, zegt 
hij. Het is dus zaak om dat uiterst zorgvuldig voor te bereiden, “anders sta je stil”. De logistieke kant van de 
opdracht is wat hem betreft dan ook een belangrijke succesfactor voor het slagen van de missie.



Collega’s helpen mee aan berging gevechtsvliegtuig

Heldhaftige getuigen in het zonnetje gezet in Elst

Een niet alledaagse klus voor een aantal Twentse collega’s. In een weiland in het buitengebied van Enschede 
zijn vorige week delen van een gevechtsvliegtuig geborgen. Collega Jerry Koekoek vertelt je graag meer 
over de inzet vanuit de politie bij de berging.

Jerry: ‘Maandag 10 oktober begon een 
bergingsteam van het ministerie van 
Defensie, Bureau Noord en de Explosive 
Clearance Group met de berging van het 
gevechtsvliegtuig. Het vermoeden bestond 
dat het ging om een toestel van de Royal 
Air Force, type Hawker Typhoon. Experts 
schatten in dat het vliegtuig deel uitmaakte 
van het 181ste squadron die op 31 maart 
1945 om 15.15 uur vanuit Helmond opsteeg 
met als doel Armed Recce: een bewapende 

militaire verkenning om vijandelijke doelen te lokaliseren. Door afweergeschut van de Duitsers werd het 
toestel om 15.50 uur in de buurt van Enschede - een dag voor de bevrijding - in de lucht in brand geschoten. 
De piloot sprong uit het vliegtuig, maar zijn parachute ging niet volledig open, waardoor hij verongelukte.’

Goed voorbereid aan de slag
‘Toen het wrak werd ontdekt, diende de gemeente Enschede een verzoek in om het te mogen bergen. De 
politie is al sinds de voorbereiding bij de berging betrokken. De wijkagent organiseerde bijvoorbeeld voor 
de bergers een portofoonverbinding met de meldkamer, mocht er onverhoopt hulp nodig zijn. Het mobiele 
netwerk is daar niet altijd even stabiel. En collega’s van ons Team Explosieven Veiligheid bereidden voor hoe 
en waar ze eventueel aan te treffen explosieven op een veilige manier tot ontploffing konden brengen. 
Laagje voor laagje werd het wrak blootgelegd. Het vliegtuig lag op bijna drie meter diep in de grond. Op een 
paar honderd meter van het wrak is ooit een lichaam gevonden van een onbekende man. Hij ligt begraven in 
Enschede. Onderzoek moet nog uitwijzen of hij de mogelijke piloot is geweest. 

Woensdagavond zijn meerdere heldhaftige getuigen in het zonnetje gezet. Allemaal waren ze de afgelopen 
tijd van cruciaal belang tijdens politiewerk in het district Gelderland-Midden. In Elst kregen ze een woord van 
dank, een rondleiding door het IBT-centrum en een felbegeerde trofee.

‘’We kunnen het als politie nooit alleen. Dit waren de mensen die zeiden: we stappen niet achteruit, maar 
vooruit en gaan iets doen’’, complimenteert plaatsvervangend districtschef Leo tijdens de speciale avond. 

Meer dan honderd zaken
Door gemaakte beelden en de alertheid van twee getuigen onder wie een meisje van destijds dertien jaar oud, 
werd uiteindelijk een man aangehouden die betrokken was bij een groot aantal inbraken in Arnhem en Velp. 
In totaal waren er ruim honderd zaken bekend waarbij de gaatjesboorder mogelijk betrokken was. Met zijn 
aanhouding werd een reeks impactvolle incidenten beëindigd. Door een alerte kleinzoon in Lunteren konden 
criminelen worden aangehouden die het ook op zijn oma hadden voorzien. Vijf oplichtingszaken werden 
ermee opgelost. In Ede zorgde een getuige ervoor dat een bus vol 
met gestolen fietsen kon worden gepakt. In Wageningen trok een 
heldhaftige vrouw een man uit een diepe sloot.

‘Burgers in het zonnetje’
Met ‘Burgers in het zonnetje’ bedanken we mensen die een 
belangrijke rol hebben gespeeld tijdens het dagelijkse politiewerk. 
Dat gebeurt twee keer per jaar in de verschillende districten binnen 
Oost-Nederland, waaronder Gelderland-Midden. 

Bron: Communicatie Oost-Nederland (MN/MW)

Bron: Afdeling Communicatie Oost-Nederland 
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‘De telefoon is een extra lichaamsdeel geworden’

Bellen, appen, selfies maken… veel bestuurders doen dit tijdens het rijden. En dan is een ongeluk snel 
gebeurd. De MONOcam – we hebben er twee in Oost-Nederland – pikt deze bestuurders eruit. ‘Laatst 144 
hits in 6 uur op de A1. Dat vind ik niet normaal.’

De MONOcam is een slim camerasysteem dat bellers/appers in rijdende voertuigen detecteert met behulp 
van software en kunstmatige intelligentie (AI).

Het vierogenprincipe 
Nick (foto hierboven) is de MONOcam-ambassadeur voor Oost-Nederland. 
‘Een jaar geleden kregen we de eerste camera. Ondertussen zijn wij als team 
verkeer in staat om twee MONOcams in de hele eenheid in te zetten. Het is 
ons streven om dit dagelijks te doen.’ De camera plaatsen en aanzetten duurt 
vijf à tien minuten. De volgende dag volgt het meeste werk: het beoordelen 
van de foto’s. De afspraak is dat er altijd een extra paar ogen meekijkt. ‘Het 
vierogenprincipe noemen we dat. Gemiddeld hebben we dertien goedgekeurde 
hits per uur. Maar ook ongeveer dertien discutabele hits. Zijn we er niet zeker 
van dat iemand een telefoon vasthoudt, dan keuren we de hit af. Gelukkig 
worden de beelden steeds scherper.’

Camera alsmaar slimmer
Nick vergelijkt de camera zoals die aan het begin van de pilotfase (twee jaar geleden) was, met een baby in de 
luiers. ‘Het is langzamerhand een kind geworden dat zindelijk wordt’, legt hij uit. Een ontwikkelteam maakt 
de camera steeds beter en slimmer. Elke twee maanden komt er een update. Waar de camera in het begin 
een hit gaf bij een telefoon die aan de voorruit was bevestigd in combinatie met een hand in de buurt, doet 
hij dat nu niet meer. Langzamerhand gaan alle ‘kinderziektes’ eruit. Het ontwikkelteam luistert goed naar de 
bevindingen van de collega’s uit de eenheden. ‘Wij zijn heel kritisch geweest. Dat werd gewaardeerd 
en er ontstond een mooie wisselwerking. We kregen er een camera bij. Zo’n camera is niet goedkoop: 
25.000 euro.’

Voorwaarde: brug of viaduct
De camera moet bovenop een brug of viaduct geplaatst worden. Alleen zo kan hij goed zien wat er 
achter de voorruit gebeurt. ‘Misschien komt er nog een tijd dat het vanuit een auto kan, maar zo ver is het 
nog niet.’ De teams verkeer bepalen zelf op welke plekken zij de camera plaatsen. Dit varieert van binnen 
de bebouwde kom tot en met rijks- en snelwegen. ‘We staan regelmatig op de A1. Daar wordt doorgaans 
één procent van de bestuurders gehit. Je schrikt je soms kapot.’

350 euro voor elke hit
Wie betrapt wordt, krijgt via het Centraal Justitieel Incasso Bureau een boete van 350 euro. Nick 
veronderstelt dat dit algemeen bekend is onder automobilisten, omdat de  MONO-campagne alweer een 
tijdje loopt. Daarom vindt hij het ook zo teleurstellend dat automobilisten het blijven doen. ‘Van mij mag 
het bedrag omhoog; 350 euro schrikt kennelijk onvoldoende af. Meer camera’s helpt denk ik ook. Landelijk 
zijn er nu vijftien in gebruik. Als de pakkans groter wordt, zullen meer mensen het laten.’

Het hanteren van de telefoon is voor velen een automatisme. 
Mensen lijken met het apparaat te zijn vergroeid. ‘Het is een extra 
lichaamsdeel geworden. We kunnen eigenlijk niet mét, maar ook niet 
meer zonder.’ Vrachtwagenchauffeurs zijn een verhaal apart. Deze 
categorie bestuurders – notabene beroeps – staan wel erg vaak op 
de foto. Terwijl zij in Nicks ogen het goede voorbeeld zouden moeten 
geven. ‘Een vrachtwagenchauffeur met in de ene hand een telefoon 
en in de andere een sigaret is geen uitzondering. We denken na 
over een controle die puur gericht is op vrachtwagenchauffeurs, 
waarbij we hen confronteren met de foto’s.’

Bron: Communicatie Oost-Nederland (MW)

Collega’s Mike (kerninstructeur) en Michel
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Collega’s van de Koninklijke Marechaussee 
blikken terug op hun bijzondere dienst.

Vanwege corona kon Prinsjesdag de 
afgelopen twee jaar alleen in aangepaste 
vorm doorgang vinden. Geen publiek, 
geen rijtoer met de Glazen Koets, geen 
balkonscène en beperkt militair ceremonieel. 
Dit jaar was alles weer als vanouds op 
een kleine aanpassing in de route na. De 
troonrede werd dit jaar namelijk voorgelezen 
in de Koninklijke Schouwburg. De 
Marechaussee werd voor veel verschillende 
taken ingezet. Zeven collega’s blikken terug 
op hun bijzondere dienst.

Marechausssee-4 Carlijn (21) - Student opleiding 
Marechausseebeveiliger (lichting 22-03):
“Tijdens Prinsjesdag maakte ik deel uit van de ereafzetting en 
stond ik met mijn medestudenten opgesteld langs de route die de 
koninklijke stoet aflegde. Onze locatie was het Lange Voorhout in 
het centrum van Den Haag. Op het moment dat de stoet met de 
koning en koningin naderde, was het onze taak om netjes in de 
houding te gaan staan en de eregroet te brengen. Het was voor 
mij de eerste keer dat ik mee heb gedaan. Ik vond het een erg 
leuke ervaring. Dit blijft mij echt bij.

Wachtmeester-1 Christiaan (38) - Orkest Koninklijke 
Marechaussee:
“Met ons orkest verzorgen we jaarlijks veel optredens in 
binnen- en buitenland. We geven onder andere concerten, 
nemen deel aan taptoes en zorgen voor de muzikale omlijsting 
bij ceremoniële plechtigheden. Tijdens Prinsjesdag maakte 
het orkest dit jaar ook weer als vanouds onderdeel uit van de 
koninklijke stoet. Ik bracht samen met mijn collega’s marsmuziek 
ten gehore, terwijl we ons door de ereafzetting heen van Paleis 
Noordeinde naar onze positie bij de Koninklijke Schouwburg 
verplaatsten. Hetzelfde hebben we gedaan op de terugweg, 
nadat alle plechtigheden waren afgelopen.

Marechaussee-2 Jordy (25) - Brigade Objectbeveiliging: 
“Ik vormde samen met een collega de ceremoniële erewacht 
bij de ingang van de Koninklijke Schouwburg. Gekleed in 
ceremonieel tenue met sabel brachten we tegelijk de eregroet 
toen de koning en koningin en andere gasten bij de locatie 
arriveerden. Op het moment dat zij op de rode loper liepen 
richting de ingang, stonden wij kaarsrecht, brachten wij de sabel 
voor ons gezicht. Op dat moment sta je echt in de schijnwerpers 
en vorm je namens de Marechaussee het visitekaartje voor het 
koninklijk huis.

Prinsjesdag 2022
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Wachtmeester-1 Edu (45) - Team Verkeer, Brigade 
Operationele Service & Support:
“Samen met een collega had ik als taak om met de motor de 
ruiters van de Bereden Brigade Koninklijke Marechaussee door 
het verkeer te loodsen. De route die wij in de ochtend aflegden 
liep van de tijdelijke stallen in Wassenaar naar het Koninklijke 
Stallen Departement in het centrum van Den Haag. Door middel 
van een verkeerstechnische begeleiding zorgden wij ervoor dat 
die verplaatsing soepel en veilig verliep, zodat de ruiters op tijd 
aanwezig waren en na twee jaar afwezigheid vanwege corona 
weer konden deelnemen aan de Prinsjesdagstoet.

Marechaussee-2 Michiel (24) - Brigade Objectbeveiliging:
“Ik was wachtcommandant op de locatie Paleis Noordeinde en 
in die rol verantwoordelijk voor de bewaking en beveiliging van 
het koninklijk object. Ik stuurde de collega’s aan die de posten 
bemanden en was het eerste aanspreekpunt voor vragen. Ik 
ben vaker wachtcommandant geweest op objecten die door 
onze brigade worden beveiligd, maar dit was alles behalve een 
doorsnee dag. Er waren veel meer collega’s op dienst, veel meer 
posten bemand en het plein voor het paleis stond vanwege de 
festiviteiten vol met mensen.

Wachtmeester Julia (24) - Brigade Zuid-Holland: 
“Omdat er tijdens Prinsjesdag veel militairen aanwezig waren 
in Den Haag, werd ik ingezet voor de militaire politiezorg. Op 
de brigade kreeg ik samen met drie collega’s een briefing en 
werden we geïnstrueerd over de verwachte demonstraties en de 
werkwijze die we die dag hanteerden. Ik vormde samen met een 
collega een koppel. We werkten onder andere in het ADO Den 
Haag-stadion, dat als verzamel- en omkleedpunt fungeerde voor 
militairen en het centrum van de stad. Mocht er zich iets voordoen, 
dan hadden we meteen in actie kunnen komen.

Adjudant Peter (52) - Bereden Brigade KMar / Brigade 
Objectbeveiliging:
“Het Bereden Ere-Escorte wordt geformeerd met ruiters van 
onze Bereden Brigade. Dit jaar maakte het ere-escorte na twee 
jaar afwezigheid weer deel uit van de Prinsjesdagstoet. Ik had 
de eer om weer pelotonscommandant te mogen zijn en voor 24 
ruiters uit te rijden. Aan mij de taak om bevelen te geven en te 
zorgen dat alles vlekkeloos verloopt. Dit jaar reden we overigens 
niet op de paarden van de Belgische Federale politie, maar op 
de paarden van de Garde Républicaine, een onderdeel van de 
Franse Gendarmerie. De samenwerking verliep erg professioneel 
en beviel goed.



Iets wat al een tijd op mijn verlanglijstje stond om 
te doen. Iets bijzonders, althans dat vind ikzelf 
en nog geen 20 kilometer van huis. De Sunset 
March over de brug “De Oversteek” in Nijmegen. 
IPA Nijmegen nodigt alle IPA-leden uit om deze 
bijzondere wandeling / mars mee te komen lopen. 

Het traject van de Sunset March is slechts 950 meter 
en het duurt ongeveer 12 minuten om te lopen. Maar 
ook een stukje geschiedenis van WO II. We hebben 
IPA-collega Jimmy Hilgen en zijn maat Tjarco 
Schuurman bereid gevonden ons daar ook iets over 
te willen vertellen. 

Jimmy is van jongs af aan al geïnteresseerd in de 
Tweede Wereldoorlog geschiedenis. Met name 

de rol van de Canadezen in deze strijd is altijd 
onderbelicht gebleven, vindt Jimmy. Hij onderzoekt 
hun aandeel in de oorlog en dan vooral van de 
48th Highlanders of Canada, vanaf hun landing op 
Sicilië tot hun doorsteek Duitsland in. Ze waren ook 
in Nijmegen. Jimmy probeert van zoveel mogelijk 
soldaten persoonlijke gegevens te vinden, liefst met 
foto, zodat ze een gezicht krijgen.”
Tjarco heeft een bijzonder verhaal van een 
Waalcrosser. Hij heeft zich hier jaren in verdiept.

De Sunset March is sinds 19 oktober 2014 een 
dagelijks eerbetoon aan de geallieerde militairen die 
gevochten hebben voor de vrijheid van Nederland. 
In Nijmegen is een nieuwe stadsbrug gebouwd: de 
Oversteek. Vlakbij het deel van de Waal waar op 
20 september 1944 Amerikaanse militairen tijdens 
operatie Market Garden de Waal zijn overgestoken. 
Tijdens deze zogenaamde “Waalcrossing” zijn 48 
geallieerde militairen omgekomen.

De verlichting van deze nieuwe brug is heel speciaal. 
Er staan 48 paren lichtmasten op de brug. Rond het 
tijdstip van zonsondergang worden deze lichtmasten, 
paar voor paar, na elkaar ontstoken in het tempo van 
een trage mars. Iedere avond, als het eerste paar 
lichtmasten wordt ontstoken, loopt een veteraan de 
Sunset March mee in het tempo waarin de lichten 
aangaan.

Bron: Sunset March, Wikipedia en TracesOfWar   
Tekst: Brugt Peper

Sunset March Zondag 2 April 2023 20.10 Uur
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De afgelopen periode mocht het bestuur een aantal 
leden feliciteren met het bereiken van hun kroonjaar. 
Zij ontvingen naast de persoonlijke felicitaties een 
mooie bos bloemen en de wens dat zij nog vele jaren 
mogen genieten van een goede gezondheid. Wij 
feliciteerden:

- Herman de Warle -    85 jaar 
- Mary Bokhove-Fischer -   80 jaar
- Herman Heerdt -    75 jaar
- Baukina Prasing-Reintsema – 85 jaar.

Over de afgelegde bezoeken kunt u lezen in de editie 
van maart 2023. 

Met dit initiatief willen de veteranen niet alleen 
herdenken welk offer de Amerikaanse militairen hier 
ver van huis hebben gebracht voor de vrijheid van 
het Nederlandse volk. Zij willen hiermee vooral ook 
een zichtbare brug slaan naar alle veteranen die in 
missies over de hele wereld hebben bijgedragen en 
nog steeds bijdragen aan vrede en vrijheid.

Veteranen van verschillende nationaliteiten hebben 
de Sunset March al gelopen, vaak vergezeld door 
belangstellenden. Iedere veteraan is welkom om de 
Sunset March te lopen en kan zich aanmelden op de 
aanmeldpagina voor een gewenste datum. 
IEDEREEN is van harte welkom om tijdens de Sunset 
March de veteraan te volgen. 

STARTPUNT: De zuidkant van de brug. Aan de 
Zuidoever van de Waal. (Navigatie: Winselingseweg 

41, Nijmegen. Via de Latensteinweg). Parkeren bij 
het trappenhuis is het meest simpel. Je loopt de 
trappen op naar lichtmast PZ2-1. Dat is de eerste 
lichtmast die aangaat. Onder de omgekeerde V van 
de zuidelijke boog. Er hangt een informatiebord over 
de brug en de Sunset March aan de reling ter hoogte 
van het startpunt.

DAAR GAAN WE ELKAAR ONTMOETEN OM 19.30 
UUR en vertellen Jimmy en Tjarco hun verhaal.

Laat even weten of je mee wilt lopen en meld je aan 
bij Dick Beerens:

evenementen-nijmegen@ipa-nederland.nl 
OPGEVEN VOOR 15 MAART 2023

Verjaardagen
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Deze herdenkingstocht in het kader van de Slag om 
Arnhem 1944 vindt ieder jaar plaats op de eerste 
zaterdag in september te Oosterbeek. De opbrengst 
van de Airborne Wandeltocht wordt aangewend om 
minder draagkrachtige oud-strijders en nabestaanden 
in staat te stellen over te komen om de jaarlijkse 
Airborne herdenkingen in en rond Arnhem bij te 
wonen. De Politie Sport Vereniging Renkum (PSVR) 
is nog steeds, vanaf 1947 toen op 6 september de 
eerste tocht werd georganiseerd, de organisator 
van dit wereldwijd bekende evenement. De grootste 
eendaagse wandeltocht van de wereld, met dit jaar 
meer dan 35.000 deelnemers, die afkomstig zijn uit 
meer dan 20 landen.

“We roepen deelnemers aan dit mooie evenement op 
om een berichtje te sturen met de ervaringen van die 
dag, zaterdag 3 september 2022, zodat anderen er 
in de volgende editie over kunnen lezen. Misschien 
wordt u dan ook enthousiast en gaat u aan de 
wandel.” Dit had ik gelezen in de vorige Melder. Er 
zullen vast wel meer wandelaars zijn die ook IPA-lid 
zijn en hun ervaringen eens een keer willen delen, 
dus ik hoop dat dit stukje tekst wordt afgedrukt! 

De ervaring van een groots evenement dat eindelijk 
weer plaats mocht vinden in een tijd waarbij de 
ongewisheid van de wereld maar al te duidelijk is. 
Oorlog in Oekraïne, strijdende rebellen in Afrika en in 
het Midden-Oosten is de rust ook zeker niet aanwezig. 
Dichter bij huis is de strijd van het boerenbestaan 
met onze eigen vlag op de kop een duidelijk sein 
van ontevredenheid. Maar daarom juist is wandelen 
zo fijn. Even je hoofd leegmaken. In Oosterbeek 
wordt de strijd die in WO II is gestreden herdacht en 
staan we daar tijdens deze wandeling op meerdere 
plaatsen bij stil. Te beginnen bij Hartenstein, het 
defilé langs de veteranen (het worden er steeds 
minder!), langs de begraafplaats in Oosterbeek en 
over de landingsterreinen van de para’s. De langste 
route is 40 kilometer. Voorafgegaan door de muziek 
tijdens het vertrek en ook weer teruggebracht via de 
Weverstraat, de laatste klim, naar het startterrein 
van sportpark Hartenstein. Vele wandelaars deze 
dag, een prachtig zonnetje, goede temperatuur, wat 
wil je als Willem Andel nog meer? Dus maar even 
terugblikken op de leuke gesprekken onderweg met 
medewandelaars. Uit vele streken waren ze naar 
Oosterbeek gekomen. De meeste wandelaars op 
de 40 km route zijn doorgewinterde wandelaars. 
Rugzak op, voldoende eten en drinken mee en een 
tempo waar je u tegen zegt. Je hebt ook de meer 
langzame wandelaar die onderweg geniet van 
de prachtige natuur. Af en toe een pauze op een 

omgevallen boom, bammetje en wat drinken en 
dan weer door. Via Wolfheze naar het Landmark 
op de Ginkelse Hei, wat altijd een indrukwekkend 
moment is. Vooral als je de jaarlijkse luchtlandingen 
kent en je daaraan denkt als je op die open vlakte 
staat. Wat een indrukwekkend geheel moet dat zijn 
geweest in september 1944. Door naar Renkum 
naar de landingsplek naast de Telefoonweg. Op 17 
september wordt het daar ook weer een drukte van 
belang als de “Race to the Bridge” vanaf daar start, 
de rit met historische voertuigen naar de John Frost 
Brug in Arnhem. 

Maar nu was het rustig, op alle wandelaars na. 
Wandelaars die doorliepen voorbij Renkum, dan 
links af naar Heelsum en verder door richting 
Doorwerth en Heveadorp. Langs de voet van de 
heuvels van Doorwerth en Oosterbeek, uitkomend bij 
het bekende kerkje in Oosterbeek. De White Ribbon 
Mile passerend en dan de klim via de Weverstraat 
naar de hoofdstraat. Muziek, die pakt de wandelaar 
op en op de tonen van die marsmuziek is het prettig 
lopen door de drommen mensen die langs de kant 
van de weg staan. Heerlijke binnenkomst. Het doet 
de zere voeten vergeten en aan het eind de beloning, 
de medaille van de Airborne Wandeltocht 2022. Zo 
kun je heel wat kilometers maken, de gedachten 
laten gaan en vrolijk ook nog even de 25 kilometer 
en 10 kilometer route digitaal bekijken. Die routes zijn 
meer in trek voor de minder geoefende wandelaar en 
vooral de 10 kilometer is een echt familiegebeuren 
met kleine kinderen wel of niet in wandelwagens en 
hun huisdieren. Het maakt dat nog steeds mensen 
terugkijken op een gebeuren dat zoveel impact heeft 
gehad op de wereld. Toch bekruipt me het gevoel dat 
er veel wordt vergeten uit die tijd als ik de huidige 
beelden op TV bekijk van platgebombardeerde 
woonhuizen. 

Tekst: Willem Andel
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Zittend in de kappersstoel wordt de haardos behandeld

Al sluimerend gaat de wereld aan je voorbij

Hele gedachtegangen worden dan bewandeld

Een prachtig lied of songtekst komt dan voorbij

De discussie in de zaak laait soms op

Over politiek, het verkeer of over mensen om de hoek

Wat opvalt is dat iedereen het wel weet met zijn kop

Maar daden blijven vaak achter en zijn ver te zoek

Wie ook van ver komt en weer voor discussie zorgt is bekend

Nu hebben bijna alle gemeenten al hun traditie aangepast

Zijn de cadeaus met het postorderbedrijf gebracht, ongeremd

Van roetveeg tot regenboog en alle kleuren wat daartussen past

Maar Sint moest kennelijk wel op zijn centjes letten

Even wat extra bijverdienen leek ook voor deze beste man noodzaak

Of was het gedaan vanuit zijn goede hart om een tandje bij te zetten

Omdat er zoveel gebrek is aan politiemensen bij menig moordzaak

Ongewis over de vele geheime daden van deze man

Houden wij ons bezig met de belangrijke zaken van het heden

De CV een graadje minder en korter douchen dan

De onenigheid over heel de wereld is daarvan de reden

Maar belangrijke zaken zijn nu weer aan de orde

Niet het klimaat want daar komen ze met elkaar toch niet uit

Nee het WK voetbal in Qatar is begonnen met een grote horde

Maar die werd voorlopig feilloos genomen met wel een magere buit

Voor iedereen geldt dat je mag dromen van liefde, voorspoed en geluk

We blijven naar de toekomst kijken met een blije regenboog

Ik schrik uit mijn gedachten in de kappersstoel van Guus Geluk

En kijk naar een mooie wereld met een knip, knip, knipoog! 

Daagdromer

Knip, knip, knip . . . . .


